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ACTA PLE NÚM. 12/00 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 21 DE DESEMBRE DE  
2000 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 21 DE DESEMBRE DE 2000 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les nou hores del dia 
vint-i-u de desembre de dos mil, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
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Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENT: 
 
Excusa:  
 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
 
 En primer lloc, el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, pren la 
paraula per manifestar que amb motiu dels darrers assassinats, que han 
tingut lloc, vol donar lectura a una Declaració, que diu el següent: 
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 “Davant els darrers atemptats comesos per la banda terrorista ETA 
a Barcelona i que han acabat amb la vida de Francisco Cano, regidor del Partit 
Popular a l’Ajuntament de Viladecavalls, i Juan Miguel Gervilla, agent de la 
Guàrdia Urbana de Barcelona i veí d’Esplugues, el Ple de l’Ajuntament de 
Cornellà declara: 
 
 La seva total condemna i indignació davant aquests crims que 
atempten contra la llibertat de les persones i la convivència democràtica. 
 
 La nostra solidaritat i la del poble de Cornellà amb els familiars de 
les dues víctimes, amb el Partit Popular de Catalunya, amb els membres de la 
Guàrdia Urbana de Barcelona, i amb els veïns de les localitats de Viladecavalls 
i d’Esplugues. 
 
 Així mateix manifestem el nostre recolzament a totes les 
institucions implicades en la imprescindible i difícil tasca de salvaguarda de la 
nostra llibertat pública des de qualsevol dels seus àmbits d’actuació. Volem 
expressar la nostra confiança, el nostre suport i el nostre compromís amb 
totes aquelles persones que treballen al servei de la justícia per tal d’assegurar 
una convivència lliure i pacífica al nostre país. 
 
 Per últim, estem convençuts que amb l’exercici de l’acció política 
democràtica, des de la unitat, defensant la llibertat, la pau i el diàleg entre tots 
els demòcrates, utilitzant tots els mitjans disponibles en l’Estat de Dret, 
aconseguirem enfortir la moral ciutadana i mantenir la confiança de la 
societat per tal de combatre el fanatisme i la intolerància d’aquells que 
atempten contra la vida en una societat lliure.” 
 
  
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
  
 1.- Aprovar la declaració d’urgència de la sessió. 
 
 El Sr. Alcalde continuant amb l’ús de la paraula manifesta que, en 
primer lloc, s’hauria d’aprovar la declaració d’urgència de la sessió, motivat pel 
canvi d’hora que s’ha produït. 
 
 Els reunits ratifiquen la declaració de la urgència. 
 
 
 2.- Aprovació de l'acta núm.  11/00, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 30 de novembre d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
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 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 Pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu del 
Grup Municipal de CiU, per manifestar que al primer paràgraf de la pàgina 24 
diu: 
 
 “... ara que l’última enquesta del CIS sembla que comença a ser-nos 
favorable ...”,  
 
 Quan ell va dir: 
 
 “... ara que l’última enquesta del CIS sembla que comença a ser-los 
favorable ...”, ja que no era favorable a nosaltres. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que a 
l’última línia del primer paràgraf de la pàgina 37 diu: 
 
 “... en el seu article 502 ...” 
 
 I això no pot ser, assenyala, perquè no existeix aquest article sinó 
que és el 50.2. 
 
 I, al cinquè paràgraf de la pàgina 38 diu: 
 
 “... i això és en l’únic en què anomeno a Esquerra Republicana, però 
no anomeno al seu Portaveu ...” 
 
 Possiblement hagi dit “no”, però no era aquesta la meva intenció, 
sinó que seria: 
 
  “... i això és en l’únic en què anomeno a Esquerra Republicana, però 
anomeno al seu Portaveu ...” 
  

 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal d’IC-V, senyor Arnau Funes Romero. 
 
  
 ESMENES APROVADES 
 
 Al primer paràgraf de la pàgina 24  ha de dir: 
 
 “... ara que l’última enquesta del CIS sembla que comença a ser-los 
favorable ...” 
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 A l’última línia del primer paràgraf de la pàgina 37 ha de dir: 
 
 “... en el seu article 50.2 ...” 
 
 Al cinquè paràgraf de la pàgina 38 ha de dir: 
 
 “... i això és en l’únic en què anomeno a Esquerra Republicana, però 
anomeno al seu Portaveu ...” 
 
 
 
 3.- Donar compte dels decrets i resolucions de l'Alcaldia que a 
continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia,  el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 3.1.- Decret núm.  6050/00 de data 30 de novembre 
 
 “Vistos els Decrets d’Alcaldia núm. 3558/99, de 15 de juliol, núm. 
3773/99 de 30 de juliol, núm. 5868/99, de 3 de desembre, i núm. 1771/00, 
de 7 d’abril, mitjançant els quals s’ha efectuat per part de l’Alcaldia una 
delegació de competències als membres de la Comissió de Govern per la gestió 
i resolució dels assumptes de les seves respectives àrees d’actuació. 
 
 Atès que aquesta Alcaldia considera necessari ampliar les 
delegacions efectuades a favor dels membres de la Comissió de Govern, amb 
l’objecte de dotar d’una major celeritat i eficàcia a l’actuació municipal.  
 
 Atès el que disposen l’article 21.3 de la Llei Reguladora de les Bases 
del Règim Local, en la seva redacció actual, i l’article 13 de la Llei 30/1992, de 
26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
Procediment Administratiu Comú, en la seva nova redacció donada per la Llei 
4/1999, de 13 de gener, segons els quals aquesta Alcaldia pot delegar 
l’exercici de les seves atribucions sempre i quan no es trobin dins dels 
supòsits exceptuats en els mateixos articles . 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment tinc conferides 
 

HE  RESOLT 
 
 Primer.- Complementar els Decrets de delegació d’aquesta Alcaldia 
als quals s’ha fet referència a la part expositiva del Decret present, efectuant a 
favor dels membres de la Comissió de Govern que a continuació es relacionen, 
una delegació especial en relació als assumptes de les seves respectives Àrees 
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d’actuació, d’acord amb la definició funcional de cada Àrea contemplada a 
l’Organigrama Municipal aprovat el dia 28 de gener de 1999, segons el següent 
detall: 
 
Urbanisme, Habitatge i Infrastructures: 
 
- Vist i plau dels certificats de qualificació urbanística. 
- Vist i plau dels certificats d’obra nova i legalitat. 
- Vist i plau dels certificats de número de policia. 
- Expedició de llicències urbanístiques i les seves modificacions, així com 

d’altres autoritzacions urbanístiques, un cop atorgades per l’òrgan 
corresponent. 

- Imposició de sancions (incloent multes) derivades d’expedients de 
disciplina urbanística. 

- Autorització, disposició i reconeixement d’obligacions en relació amb les 
liquidacions provisionals d’obra, en els supòsits en què no sigui 
competència d’altres òrgans (Comissió de Govern o Regidor Delegat 
d’Interior segons tinguin la competència de contractació), i en relació a les 
obres incloses a la seva Àrea. 

 
Via Pública, Manteniment i Serveis: 
 
- Autorització, disposició i reconeixement d’obligacions en relació amb les 

liquidacions provisionals d’obra en els supòsits en què no sigui 
competència d’altres òrgans (Comissió de Govern o Regidor Delegat 
d’Interior segons tinguin la competència de contractació), i en relació a les 
obres incloses a la seva Àrea.    

- Autorització, disposició i reconeixement d’obligacions en relació amb les 
despeses periòdiques relatives als serveis de subministrament de llum, 
aigua, gas i anàlegs. 

 
Interior, Comerç i Comunicació 
 
- Coordinar totes les actuacions que realitzi l’Ajuntament en matèria 

d’immigració, amb independència del Departament que les gestioni i de 
l’Àrea política que les dirigeixi. 

- Aprovar els expedients de contractació de qualsevol naturalesa i 
d’atorgament de concessions de tota classe, relacionats amb el Gabinet 
d’Alcaldia, incloent tots els actes necessaris des del seu inici i fins a la seva 
resolució, així com la modificació, interpretació i revisió de preus i els actes 
d’autorització i disposició de despeses i reconeixement d’obligacions, 
sempre i quan la seva quantia no superi els 10.000.000.- ptes, ni tingui 
una duració superior a 4 anys. 

- Actuar com interlocutor de l’Equip de Govern davant els Grups Polítics 
Municipals, coordinant aquelles activitats dels diferents Departaments 
municipals que tinguin relació amb la Secció 2ª del Capítol II del Títol IV 
del ROM i amb tots aquells preceptes del mateix que regulin aspectes 
relacionats amb aquest Grups.  
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- Coordinar el procés d’elaboració de la convocatòria i de l’Ordre del Dia de 
les sessions de Ple i de la Comissió de Govern regulats pels articles 113 i 
133 del ROM. 

- Vist i plau dels certificats d’empadronament. 
- Vist i plau dels certificats de resolucions i acords municipals. 
- Vist i plau dels altres certificats que no hagin estat delegats a favor d’altres 

membres de la Comissió de Govern. 
- Diligenciació dels llibres d’actes d’acords dels òrgans col·legiats municipals 

i dels llibres de Decrets de l’Alcaldia. 
- Expedició de llicències d’obertura, permisos municipals ambientals i 

llicències municipals ambientals i les seves modificacions, un cop 
atorgades per l’òrgan corresponent. 

- Imposició de sancions (incloent multes) derivades d’expedients 
sancionadors en matèria d’intervenció integral de l’Administració municipal 
en les activitats i instal·lacions. 

- Autorització, disposició i reconeixement d’obligacions en relació amb les 
despeses periòdiques relatives als serveis de subministrament de telèfon. 

 
 
Planificació, Economia i Hisenda 
 
- Vist i plau dels certificats de béns. 
- Vist i plau dels certificats d’altes i baixes d’activitats econòmiques. 
- Imposició de sancions (incloent multes) derivades d’expedients 

sancionadors que s’incoïn a partir de l’incompliment de les obligacions 
tributàries. 

- Reconeixement d’obligacions de subvencions de pagament anticipat. 
- Reconeixement d’obligacions de subvencions atorgades per la Comissió de 

Govern o pel Ple. 
- Reconeixement d’obligacions en tots aquells supòsits que no corresponguin 

a cap altre òrgan. 
- Autorització, disposició i reconeixement d’obligacions en relació a les 

aportacions a Organismes Autònoms i Societats Municipals i a les 
aportacions obligatòries a entitats a les que pertany la Corporació. 

- Autorització, disposició i reconeixement d’obligacions en relació a les 
despeses financeres i amortitzacions. 

- Autorització, disposició i reconeixement d’obligacions en aquells supòsits 
que no corresponguin a cap altre òrgan. 

- Justificació de l’aplicació dels pagaments a justificar i de les bestretes de 
caixa fixa i les ordres de reposició d’aquestes. 

 
 Segon.- Les atribucions delegades s’hauran d’exercir en els termes i 
dins dels límits d’aquesta delegació, no sent susceptibles de ser delegades pels 
seus titulars en un altre òrgan o regidor. 
 
 En els documents adoptats pels Regidors i Regidores en virtut 
d’aquesta delegació s’haurà de fer constar aquesta circumstància, mitjançant 
la inclusió del text següent: 
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- Quan es tracti de resolucions: “ Per tot això, en exercici de les 
competències que m’han sigut conferides en virtut de la delegació 
efectuada per l’Alcaldia d’aquest Ajuntament, mitjançant Decret 
núm. ....,  de data ....”  

 
- Quan es tracti d’altres documents: “P.D.” 

 
 Les resolucions que s’adoptin per delegació, s’entendran dictades 
per aquesta Alcaldia com a titular de la competència originària, a la qual 
s’haurà de mantenir informada de l’exercici de la delegació, sent per tant 
aquestes, executives i presumptament legítimes. 
 
 Tercer.- Aquestes delegacions, en conformitat amb el que disposen 
els articles 165 i 166 del Reglament Orgànic Municipal, tindran efecte des del 
dia següent a la data de notificació d’aquest Decret als Regidors afectats, i 
tindran caràcter indefinit, sense perjudici de la potestat d’advocació d’aquesta 
Alcaldia. 
 
 En cas d’absència, vacant, malaltia o qualsevol altre impediment 
dels Regidors i Regidores delegats, assumirà directament i automàticament les 
seves competències aquesta Alcaldia, com a titular de la competència 
originària, entenent-se a aquests efectes exercitada la potestat d’advocació en 
base a la present resolució, sense necessitat d’una nova expressa en aquest 
sentit. 
 
 Quart.- Notificar aquesta resolució als Regidors afectats, entenent-
se acceptada la competència delegada de forma tàcita, si dintre del termini de 
les 24 hores següents no es manifesta res en contra, o es fa ús de la delegació. 
 
 Cinquè.- Donar compte al Ple d’aquesta resolució en la primera 
sessió que tingui lloc, i publicar el seu text en el Butlletí Oficial de la Província 
i en el Butlletí d’Informació Municipal, en compliment del que disposa l’article 
166 del text legal abans esmentat.” 
 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
manifestant que amb aquest decret es complementa la delegació de 
competències de l’Alcaldia en determinats regidors.  
  
 D’una banda, afegeix, perquè existeixi més coherència, ja en algun 
procediment, corresponia en part al Regidor i en altra fase del mateix a 
l’Alcalde.  
 
 D’altra banda, per tots els temes que tenen a veure amb la gestió 
del dia a dia, perquè, té poc sentit que jo signi totes les compres de la llet per 
als menjadors de les guarderies -per posar un exemple; o tots els vistiplaus 
dels certificats que demanen per les coses més esotèriques, a vegades, perquè 
les demanen la Seguretat Social per comprovar si una persona és o no solvent, 
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o si té vehicles, o no. És a dir, es tracta de què cadascun dels regidors afectats 
tingui més competències en allò que fa referència a gestió quotidiana. 
 
 Una de les competències té a veure amb un cert buit existent, que 
són les diferents actuacions que es comencen a fer en el terreny de la 
immigració, i que ara ningú la té atribuïda, però, és obvi, que és una actuació 
que en aquest moment s’inicia aquí, i en molts altres ajuntaments. 
Òbviament, té a veure amb l’educació, els serveis socials, amb temes culturals 
i allò que es fa és que al marge de l’actuació que faci cadascú, es donen unes 
funcions de coordinació en aquest camp al Sr. Antonio Balmón, per coordinar 
les actuacions dels diferents departaments dels aspectes que fan referència a 
aquella qüestió. 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.2.- Decret núm. 6100/00 de data 4 de desembre  
 
 “Vista la proposta de contractació laboral de sis persones per 
desenvolupar tasques de suport en càrrega i descàrrega de muntatge 
d’escenografia, presentada pel Departament de Cultura i Joventut i així com 
l’informe emès pel Departament d’Organització i Recursos Humans. 
 
 Atès que l’esmentada proposta es realitza per desenvolupar tasques 
de suport (càrrega i descàrrega, muntatge, ambientació, etc.), així com per 
aquells altres serveis de les mateixes característiques o similars, que es 
puguin requerir per les diferents activitats de la Campanya de Nit de Reis. 
  
 Atès que la proposta de candidats per la realització d’aquestes 
funcions puntuals i específiques per atendre els serveis complementaris i 
específics es realitza tenint en compte aquestes característiques peculiars, 
  
 Atès que l’Ajuntament va preveure aquest programa en el 
pressupost per l’exercici 2000, mitjançant la partida 21 451 A0 13100 
denominada laboral eventual/Direcció i Administració de Cultura,  
   
 Atès el que preveuen els articles 16 d), 19 i 20 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals així com amb els articles 12 i 15 a) de 
l’Estatut dels Treballadors, i l’article 2 del Reial Decret 2720/1998, de 18 de 
desembre. 
 
 Aquesta Tinència d’Alcaldia de Règim Interior i Governació, fent u 
ús de les atribucions que li confereix el Decret d’Alcaldia 3336/1995, de 27 de 
juny, 
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HE  RESOLT 
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per la contractació de les 
persones que a continuació es relacionen, com a muntadors d’instal·lacions 
escenogràfiques: 
 

XAVIER RAMOS TARDA                         
HECTOR PUENTE GARCIA  
PABLO CASTAN VALLE  
ALBA GALLARDO JAUDENES 
ARIANA GALLARDO JAUDENES 
PEDRO MIGUEL GRANADAL CABELLO             

 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal per Obra o 
Servei Determinat, de les persones esmentades, durant el període comprès 
entre el 11 de desembre de 2000  i el 11 de gener de 2001, ambdós inclosos, 
per a la prestació de serveis com a Muntadors d’Instal·lacions Escenogràfiques 
per a la Campanya de Nit de Reis. 
 
 Tercer.- Assignar als esmentats empleats les retribucions 
corresponents al lloc de treball a ocupar, consistents en 122.400.- pessetes 
brutes, inclosos tots els conceptes, per tot el període contractual, d’acord amb 
les disposicions legals vigents. 
 
 Quart.- Establir a l’esmentat personal la resta de condicions 
establertes per al personal laboral d’aquest Ajuntament, 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució als interessats, al seu Cap, 
al representat del Comitè i al Departament de Recursos Humans als efectes 
adients. 
 
 Sisè.- Donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament en la 
pròxima sessió. 
 
 Setè.- Publicar aquest nomenament en el Butlletí Oficial de la 
Província i en el Butlletí d’Informació Municipal, en compliment del que 
estableix l’article 104 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
de Règim Local, així com en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en 
els termes exigits per l’article 10 del Reglament de personal al Servei de les 
Entitats Locals de Catalunya.” 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que el decret fa referència als contractes del Campament, de la 
Nit de Reis, i de totes les coses que es fan cada any en aquestes dates. 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 4.- Donar compte de la Resolució de la Presidència de l’Institut 
Municipal d’Educació, núm. 361/00 de data 1 de desembre d’enguany, 
mitjançant la qual es complementaven els apartats dispositius Segon i 
Tercer de la Resolució de delegació d’atribucions; efectuant una delegació 
a favor de la Vice-Presidenta. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència núm. 172/99, de 16 de juliol 
de 1999, mitjançant la qual es designava a la Sra. Cristina Gasull Martínez 
Vice-presidenta de l’Institut Municipal d’Educació, i així mateix s’efectuava per 
aquesta Presidència una delegació al seu favor per a la gestió, estudi, proposta 
i execució de les matèries de l’Institut Municipal d’Educació així com de les 
facultats que les Bases d’Execució del Pressupost assignen als Regidors. 
 
 Atès que aquesta Alcaldia considera necessari ampliar la delegació 
efectuada amb l’objecte d’assolir una major celeritat i eficàcia a l’actuació de 
l’esmentat Institut. 
 
 Atès que de conformitat amb allò previst en l’article 11 dels Estatuts 
reguladors de l’Institut Municipal d’Educació el Vice-president o Vice-
presidenta d’aquest substituirà al President per absència, vacant, malaltia o 
qualsevol altra impossibilitat i exercirà les funcions que se li deleguin. 
 
 Atès així mateix que en virtut d’allò previst al article 21.3 de la Llei 
Reguladora de les Bases de Règim Local, en concordança amb l’article 13 de la 
Llei 30/1992, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
Procediment Administratiu Comú, aquesta Alcaldia-Presidència pot delegar 
l’exercici de les seves atribucions sempre i quan no es trobin dins dels 
supòsits exceptuats en els mateixos articles. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia-Presidència, en ús de les atribucions 
que tinc conferides per la legislació vigent i les que m’atorguen els Estatuts de 
l’Institut Municipal d’Educació, 
 

HE  RESOLT 
 
 Primer.-  Complementar els apartats dispositius Segon i Tercer de 
la Resolució de delegació d’atribucions a la qual s’ha fet referència a la part 
expositiva de la present Resolució, efectuant una delegació a favor de la Vice-
Presidenta, segons el següent detall: 
 

- Vist i plau dels certificats que s’expedeixin per  l’Institut  
Municipal d’Educació. 

- Autorització,  disposició i  reconeixement de tota classe de 
despeses periòdiques   relatives   als   serveis  de  
subministrament  de  llum, aigua, gas, telèfon i anàlegs. 
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- Autorització,   disposició   i  reconeixement   d’obligacions  que   
no corresponguin a cap altre òrgan. 

- Reconeixement d’obligacions de subvencions de pagament 
anticipat. 

- Reconeixement   d’obligacions   de  subvencions   atorgades  per  
la Junta Executiva de l’Institut. 

- Diligenciació  dels llibres d’actes d’acords dels òrgans col·legiats 
de l’Institut i dels llibres de Resolucions de la Presidència. 

- Aprovació  de  llistes  cobratories  dels  alumnes  matriculats  a 
les Escoles Municipals. 

- Aprovació   de  les   sol·licituds de  reducció  de  quota pels 
serveis educatius de les Escoles Bressol Municipals. 

- Aprovar  els  expedients de  contractació  de qualsevol  
naturalesa, relacionats   amb   l’actuació   de   l’Institut,   i   
d’atorgament    de concessions,  incloent  tots  els actes 
necessaris des  del seu  inici i fins  a  la  seva  resolució,  així  
com  la  modificació, interpretació i revisió  de  preus i els actes 
d’autorització i disposició  de  despeses i   reconeixement  
d’obligacions  dins  dels  límits  previstos  en  les Bases 
d’Execució del Pressupost. 

 
 Segon.- Les atribucions delegades s’hauran d’exercir en els termes i 
dins dels límits d’aquesta delegació, no sent susceptibles de ser delegades pel 
seu titular en un altre òrgan. 
 
 En els documents adoptats en virtut d’aquesta delegació s’haurà de 
fer constar aquesta circumstància, mitjançant la inclusió del text següent: 
 

- Quan  es  tracti de resolucions: “Per tot això, en exercici de les 
competències  que  m’han  sigut  conferides  en  virtut  de  la 
delegació   efectuada   per   la  Presidència  d’aquest  Institut, 
mitjançant Resolució  núm. ...., de data....” 

 
 - Quan es tracti d’altres documents: “P.D.” 
 
 Les resolucions que s’adoptin per delegació, s’entendran dictades 
per aquesta Alcaldia-Presidència com a titular de la competència originària, a 
la qual s’haurà de mantenir informada de l’exercici de la delegació, sent per 
tant aquestes, executives i presumptament legítimes. 
 
 Tercer.- Aquestes delegacions, en conformitat amb el que disposen 
els articles 165 i 166 del ROM, tindran efecte des del dia següent a la data de 
notificació d’aquesta Resolució a la Regidora afectada i tindran caràcter 
indefinit, sense perjudici de la potestat d’advocació d’aquesta Alcaldia-
Presidència. 
 
 En cas d’absència, vacant, malaltia o qualsevol altre impediment de 
la Regidora delegada, assumirà directament i automàticament les seves 
competències aquesta Presidència, com a titular de la competència originària, 
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entenent-se a aquests efectes exercitada la potestat d’advocació en base a la 
present resolució, sense necessitat d’una nova expressa en aquest sentit. 
 
 Quart.- Notificar aquesta resolució a la Regidora afectada, entenent-
se acceptada la competència delegada de forma tàcita, si dintre del termini de 
les 24 hores següents no es manifesta res en contra, o es fa ús de la delegació. 
 
 Cinquè.- Donar compte al Consell de l’Institut Municipal d’Educació 
i al Ple d’aquesta resolució en la primera sessió que tingui lloc, i publicar el 
seu text en el Butlletí Oficial de la Província i en el Butlletí d’Informació 
Municipal, en compliment del que disposa l’article 166 del text legal abans 
esmentat.” 
 
  
 Tot seguit intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera per 
manifestar que la Resolució té el mateix objecte que ja explicava anteriorment, 
però, en aquest cas, referit a l’IME, completar les determinades delegacions 
que tenen a veure amb la gestió més quotidiana a favor, en aquest cas, de la 
vice-presidenta de l’IME.    
   
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 Arribant a aquest punt, el Sr. Alcalde fa constar que els punts 5 i 6 
es debatran conjuntament. 
 
  
 5.- Aprovació de la plantilla del personal de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat i els seus Organismes Autònoms, per a l’exercici 
2001. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la proposta de plantilla de personal d’aquesta Corporació i 
dels seus organismes Autònoms, per l’exercici 2001, elaborada pel 
Departament de Recursos Humans, així com el projecte de pressupostos pel 
mateix exercici. 
  
 Atès el que es disposa en els articles 25, 26 i 28 1 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals, l’article 291.1 de la Llei 8/1987, de 
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15 d’abril, municipal i de règim local i l’article 126 del Reial Decret Legislatiu 
781/86 de 18 d’abril. 
 
 Atès que aquesta proposta recull les necessitats organitzatives i 
funcionals previstes per aquest exercici. 
 
 El President de la Comissió Informativa d’ Interior, Comerç i 
Comunicació proposa al Ple Municipal l’adopció del següent 
  

ACORD 
 
 Primer.- Aprovar la Plantilla del Personal d’aquesta Corporació i 
dels seus Organismes Autònoms per l’exercici 2001, que figura en  el 
document annex i que forma part del present acord, de conformitat amb el que 
es preveu en els articles 25 i 26 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals i l’ article 126 del Reial Decret Legislatiu 781/86 de 18 d’abril. 
 
 Segon.- Inserir al tauler d’anuncis de la Corporació, al Butlletí 
Oficial de la Província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya la 
plantilla íntegra de personal de la corporació i trametre còpies certificades de 
la mateixa a l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació de la 
Generalitat de Catalunya,  de conformitat a l’article 28 1 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals.” 
 
 
 
 
 6.- Aprovació de l’Organigrama de l’Ajuntament i els seus 
Organismes Autònoms per a l’exercici 2001. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la proposta d'organigrama funcional d'aquesta Corporació i 
dels seus Organismes Autònoms per a l'exercici 2001 elaborada pel 
departament de Recursos Humans, en base a les necessitats organitzatives i 
als acords municipals adoptats en matèria de personal.  
 
 El President de la Comissió Informativa d’ Interior, Comerç i 
Comunicació proposa al Ple Municipal l'adopció del següent  
 

ACORD 
 
  Únic.-  Aprovar l'Organigrama de funcionament d'aquesta 
Corporació i dels seus Organismes Autònoms per l'exercici 2001, el qual 
s'adjunta al present acord.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació,  es fa 
una explicació dels dictàmens manifestant que són unes modificacions a la 
plantilla del personal molt moc rellevants. L’única destacable és la creació de 
dues places d’auxiliars administratius per ser destinats a tasques fonamentals 
d’atenció al públic a l’efecte de millorar les nostres relacions amb els 
ciutadans, que s’inclourien, com figura en la proposta de l’organigrama, una 
en l’Àrea de Cultura i l’altra en l’Oficina d’Atenció al Ciutadà. 
 
 També es contemplen uns canvis de denominació genèrics en els 
àmbits de tècnics superiors i tècnics de grau mitjà, relacionats amb els 
economistes i amb informàtica, i no hi ha cap variació més en la resta de la 
plantilla. 
 
 Pel que fa a l’organigrama, respecte al que va aprovar l’Ajuntament 
fa un any, les úniques modificacions que apareixen són les incorporacions que 
són producte de la promoció interna d’aquest any dels auxiliars administratius 
a administratius. També les dues incorporacions d’auxiliars administratius 
que abans comentava en les àrees de Cultura i a l’àrea d’Interior, així, com un 
canvi d’un assessor jurídic que estava en l’Àrea de Planificació que passa a 
l’Àrea d’Interior, fonamentalment per cobrir temes relacionats amb urbanisme. 
 
 Altra modificació de l’organigrama està relacionada amb el tema de 
la unificació de la unitat tècnica que es dedica a fer obra pública, i amb unes 
variacions que es produeixen derivades de promoció interna, concentrant tota 
la unitat i tots els tècnics que es dediquen a temes d’obra pública, sota un 
departament de coordinació tècnica que està dirigit per l’Arquitecta Municipal. 
I deixant de banda aquest canvi, a l’organigrama  no hi ha cap cosa més 
rellevant. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió la Regidora del Grup 
Municipal Socialista, Sra. Aurora Mendo Sánchez. 
 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que votarà a favor, però 
demanaria, sobretot en les places fixes, que es fos auster en la seva creació.  
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictàmens són aprovats per unanimitat 
dels assistents. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 7.- Aprovació inicial del Pressupost General per a l’exercici 
2001. 
 
 DICTAMEN 
 
 “L’Alcaldia-Presidència, d’acord amb allò previst en l’article 149, de 
la Llei 39/1988 Reguladora de les Hisendes Locals i l’article 18 del Reial 
Decret 500/1990 ha format el Projecte de Pressupost General de l’Ajuntament 
per a l’exercici 2001, que ha estat informat favorablement per la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, per la qual cosa el 
sotasignant proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents  

 
ACORDS 

 
 Primer.- Aprovació inicial, de conformitat amb l’establert a l’article 
112 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril i a l’article 149.5 de la Llei 39/1988 de la 
Llei Reguladora d’Hisendes Locals, del Pressupost General per a l’exercici de 
2001, integrat pels Pressupostos de l’Ajuntament, de l’Institut Municipal 
d’Educació, del Patronat Municipal de Ràdio Cornellà i de les Empreses 
Municipals amb capital íntegrament local; Societat Promoció Econòmica de 
Cornellà, Societat Anònima (PRECSA), i Societat de Desenvolupament Urbà de 
Cornellà, Societat Anònima (EMDUCSA) i l’Estat de Consolidació general, el 
resum dels quals per capítols pressupostaris són del següent tenor literal: 
 

PRESSUPOST GENERAL 2001 
 

ESTAT DE CONSOLIDACIÓ 
 
ESTAT DE DESPESES 
 

CAPITOL DESCRIPCIO  AJUNTAMENT I.M.E. RADIO PRECSA EMDUCSA OP.INTERNS TOTAL 

1  DESPESES 
PERSONAL 

 2.362.819.000 177.562.000 20.874.000 298.063.000 123.059.000 0 2.982.377.000 

2  BENS I SERVEIS  2.389.690.000 71.093.000 6.110.000 245.269.000 2.247.699.000 (25.536.000) 4.934.325.000 

3  DESPESES FINANC.  80.610.000 0 0 10.000.000 501.000 0 91.111.000 

4  TRANSF.CORRENTS  715.943.000 16.515.000 0 0 0 (180.663.000) 551.795.000 

 OPERACIONS 
CORRENTS 

 5.549.062.000 265.170.000 26.984.000 553.332.000 2.371.259.000 (206.199.000) 8.559.608.000 

6  INVERSIONS REALS  2.194.777.000 7.611.000 0 30.000.000 1.000.000 0 2.233.388.000 

7  TRANSF.CAPITAL  56.611.000 0 0 0 0 (37.611.000) 19.000.000 

8  ACTIUS FINANCERS  0 0 0 0 0 0 0 

9  PASSIUS FINANCERS  319.070.000 0 0 0 0 0 319.070.000 

 OPERACIONS DE 
CAPITAL 

 2.570.458.000 7.611.000 0 30.000.000 1.000.000 (37.611.000) 2.571.458.000 

 TOTAL DESPESES  8.119.520.000 272.781.000 27.984.000 583.332.000 2.372.259.000 (243.810.000) 11.131.066.000
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ESTAT D’INGRESSOS 
 

CAPITOL DESCRIPCIO  AJUNTAMENT I.M.E. RADIO PRECSA EMDUCSA OP.INTERNAS TOTAL 

1  IMPOSTOS DIRECTES  3.411.123.000 0 0 0 0  3.411.123.000 

2  IMPOSTOS 
INDIRECTES 

 140.000.000 0 0 0 0 0 140.000.000 

3  TAXES I ALTRES ING.  616.012.000 101.689.000 10.606.000 274.656.000 0 (25.536.000) 977.427.000 

4  TRANSF.CORRENTS  2.141.759.000 161.981.000 17.438.000 288.907.000 25.000.000 (180.663.000) 2.454.422.000 

5  ING.PATRIMONIALS  160.707.000 1.500.000 25.000 13.201.000 2.971.988.000 0 3.147.421.000 

 OPERACIONS 
CORRENTS 

 6.469.601.000 265.170.000 28.069.000 576.764.000 2.996.988.000 (206.199.000) 10.130.393.000 

6  ALIENACIO 
INVERSIONS 

 0 0 0 0 0 0 0 

7  TRANSF.CAPITAL  131.154.000 7.611.000 0 30.000.000 0 (37.611.000) 131.154.000 

8  ACTIUS FINANCERS  177.000 0 0 0 0  177.000 

9  PASSIUS FINANCERS  1.518.588.000 0 0 0 0 0 1.518.588.000 

 OPERACIONS DE 
CAPITAL 

 1.649.919.000 7.611.000 0 30.000.000 0 (37.611.000) 1.649.919.000 

 TOTAL INGRESSOS  8.119.520.000 272.781.000 28.069.000 606.764.000 2.966.988.000 (243.810.000) 11.780.312.000

 
  
 Segon.- Aprovar les Bases d’Execució del Pressupost General per a 
2001. 
 Tercer.- Exposar al públic i donar al present acord la publicitat 
establerta a l’article 150 de la Llei 39/1988 Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Quart.- El present acord s’entendrà aprovat definitivament, si 
durant el termini d’exposició al públic no es presenten reclamacions. 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que els pressuposts estan 
sustentats, fonamentalment, amb els criteris que vam plantejar a l’inici 
d’aquest mandat. 
 
 Nosaltres vam proposar una estratègia pressupostària que tingués 
una continuïtat al llarg de tot el mandat, a fi i efecte de què no hi hagués 
riscos de desviacions excessives tant pel que fa referència a la política fiscal 
que l’Equip de Govern plantegi a la ciutat com pel que fa referència al volum i 
ritme d’inversions que al llarg d’aquest mandat s’han de dur a terme o 
s’estima convenient dur a terme a la ciutat. A l’igual, d’alguna manera, es 
manté la política de control de la despesa i l’estructura de despeses del 
conjunt de l’Ajuntament. 
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 Per tant, no és cap novetat si dic que els criteris pressupostaris de 
l’any 2001, són una continuació dels que vàrem fer a l’any 2000. Darrera del 
pressupost no hi ha tan sols números, hi ha una exposició numèrica però 
cada exposició numèrica obeeix a raons de criteris polítics i de decisions que 
s’han de prioritzar a dintre d’un marc de recursos limitats. I, òbviament, en 
aquest cas, la prioritat que s’ha posat per damunt de qualsevol altra és, 
pensant que la ciutat de Cornellà, els seus contribuents, necessiten una 
garantia de futur d’estabilitat d’actuacions econòmiques, de què hi hagi 
creixement econòmic, que això permeti poder mantenir aquest nivell de 
pressió fiscal, com el que estem mantenint, perquè realment es facin esforços 
estratègics per augmentar la base futura de contribuents, i a la vegada, també 
anar mantenint un cert to sostingut de qualitat de vida en el conjunt de 
ciutadans/nes de Cornellà. 
 
 I per aquesta raó fonamentalment, s’ha cregut que s’havia de donar 
prioritat en el capítol inversor dintre del que són eines i equipaments 
infrastructures que garanteixen, a mig termini, les dues coses que acabo 
d’esmentar. La capacitat de generació futura d’ingressos per a la ciutat, i per 
tant, la garantia de què la nostra pressió fiscal no tindrà que pujar per sobre 
de les exigències mínimes del creixement dels costos dels béns i serveis que 
l’Ajuntament produeix, i, per altra banda, tenir un augment per la via de nous 
equipaments per gaudir de millors serveis i, per tant, de millor qualitat de vida 
pel conjunt de ciutadans i ciutadanes de Cornellà. En aquest aspecte, les 
inversions previstes estan al voltant dels dos mil dos-cents milions de pessetes 
per l’any 2001, gairebé duplicant la previsió d’inversions que es van fer al llarg 
de l’any 2000. 
 
      Per altra banda, la contenció de la despesa corrent continua en la 
mateixa línia, malgrat que aquest any s’ha fet front d’una manera objectiva, a 
l’acord entre l’Ajuntament i el Comitè d’Empresa o representants dels 
treballadors per assumir el conveni laboral de l’Ajuntament, cosa que 
automàticament ha tingut una translació a nivell pressupostari.  
 
 Això, ha estat impactat en l’estructura del capítol I del pressupost 
municipal i el conjunt de la despesa corrent se situa al voltant del 6,40% de 
creixement. Aquest 6,40% de creixement real, per tant queda descomptada la 
inflació, seria aproximadament un creixement net del 2,50%. Aquest 
creixement és possible assumir-lo perquè la previsió d’ingressos reals que té 
previst l’Ajuntament estan entorn del 8%, perquè de la mateixa manera que 
ara estem treballant pel futur intentant eixamplar la base de recaptació, 
també al seu moment es va fer la mateixa política i això ha permès que hi hagi 
un nou número de contribuents, que hi hagi més equipaments a la ciutat que 
abans no existia, que hi hagi més residents a la ciutat, i això es trasllada a 
nivell d’increment d’ingressos amb independència de què els contribuents no 
tinguin perquè pagar totes les factures del conjunt de la ciutat. 
 
 Quant les polítiques sectorials, dir que, de forma genèrica, es 
mantenen pràcticament totes actualitzades amb pessetes constants a nivell de 
la inflació, algunes fins i tot, creixen més de les que teníem. Però, això són 
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polítiques sectorials, algunes d’elles derivades d’una voluntat política de 
l’Equip de Govern d’actuar amb aquestes matèries sense que l’Ajuntament –i 
som conscients tots, suposo- sigui competent en algunes d’elles. No obstant 
això, el fet de poder gaudir, -que no tothom pot dir-ho-, d’alguns excedents de 
recaptació pressupostària, ens permet fer front a polítiques sectorials que 
dependrien, algunes d’elles d’altres administracions, i que l’Ajuntament de 
Cornellà ja actua d’una forma voluntària, -molt a gust-, però sabent que  això 
ve derivat de recaptacions extraordinàries al marge del que són les polítiques 
obligatòries a les que ha de fer front un Ajuntament. 
  
 No entraré en detalls d’aquestes polítiques, continua manifestant el 
Sr. Salabert, perquè hem tingut ocasió de parlar-ne en les Comissions 
Informatives, i figura a la documentació que teniu des de fa gairebé tres 
setmanes, i per tant em limito a donar constància de la seva existència. Sí 
podríem fer una menció especial, en allò que aparentment  no figura de forma 
directa, que és el tema de medi ambient, però que sí figura de forma envoltant 
en el conjunt del pressupost, tant pel que respecta a la incorporació d’activitat 
en la deixalleria com el gran creixement d’actuacions que es fan en zones i 
espais verds de la ciutat, que, al meu entendre, tenen una plena i directa 
referència a la qualitat de vida medi ambiental. Una altra cosa és que hi hagi 
moltes coses en aquesta matèria encara per fer, i molta necessitat de recursos 
per poder-los aplicar. Però no ens limitem a fer la caricatura de què les 
actuacions o la sensibilitat medi ambiental del Govern queda referia a la 
partida d’ús exclusiu de l’Àrea de Medi Ambient, sinó que hi ha altres tipus 
d’actuacions que considero que, de forma objectiva, s’haurien de tractar o 
considerar com a tal. 
 
 Per acabar, indicar les xifres d’allò que és el pressupost consolidat 
de l’Ajuntament que té un volum de 8.200.000.000,- de pessetes, en nombres 
rodons. El pressupost ordinari de l’Ajuntament, sense inversions o 
descomptades les inversions, estaria entorn als 6.000.000.000,- de pessetes, -
si sumem les inversions ens anirem als 8.200.000.000,- de pessetes que estic 
dient-. El pressupost de l’Institut Municipal d’Educació, estaria al voltant dels 
272.000.000,- de pessetes. El pressupost de la Ràdio, en 27.000.000,- de 
pessetes. Les empreses municipals; PRECSA amb 583.000.000,- de pessetes, 
EMDUCSA amb 2.372.000.000,- de pessetes, i, el total del consolidat de 
l’Ajuntament és d’11.131.000.000,- de pessetes. 
 
 No m’estenc en el tema de les empreses perquè, en el seu moment, 
es va tractar en els Consells d’Administració de cada una d’elles. El tema de 
l’IME i de la Ràdio simplement l’esmento perquè es tingui referència de què 
estem aprovant el pressupost consolidat de l’Ajuntament. Pel que fa referència 
als diferents aspectes que configuren tant la línia d’actuació política com els 
epígrafs que he citat d’actuacions de proposta pressupostària pel 2001, també 
els acabo de relatar d’una forma genèrica, amb reflexió política, no tant 
entrant en el detall de les xifres -que no tinc cap inconvenient en entrar-hi si 
els portaveus dels diferents grups tenen interès en fer-ho- considero que amb 
la informació que hi ha i les reunions preliminars que han existit, el tema ha 
estat suficientment tractat, i del que es tracta és d’exposar en el plenari els 
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criteris que donem com a base argumental del que és la línia d’actuació 
pressupostària pel 2001. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, en primer lloc, volia 
dir que el passat dijous vàrem tenir la Comissió Informativa, i després d’un 
avanç que se’ns havia donat de l’avantprojecte, se’ns va lliurar aquest altre. 
Ara, al entrar, se’ns lliura això que, amb alguns afegits, és una altra vegada 
un altre projecte, però no és el definitiu que seria el que s’aprovaria avui aquí. 
 
 Penso, indica, que es repeteixen la major part de les coses, i, en tot 
cas, l’únic que demano és que amb les modificacions que es puguin introduir 
si s’introdueixen algunes, és que no es torni a lliurar una altra carpeta a cada 
un de nosaltres amb tot això. Això és una manifestació prèvia que jo vull fer 
sobre aquest tema. 
 
 En segon lloc, assenyala el Sr. Flórez, per no anar divagant m’he 
preparat per escrit la meva resposta i vull donar-li lectura: 
 
 “Aquests pressupostos es van a aprovar sense que s’hagi fet una 
exposició prèvia a les entitats de Cornellà, per conèixer les inquietuds i 
necessitats reals que, des de les mateixes, es viuen de prop, qüestions que les 
preocupen, que no sempre es coneixen de primera mà, amb la voluntat de 
recollir-les i incorporar-les, per tant, que siguin uns pressupostos compresos i 
assumits per la majoria de la societat civil, uns pressupostos participatius que 
no té res a veure amb la presentació que s’ha fet, que és un acte administratiu 
i d’imatge. 
 
 Tan lamentable o més que el fet comentat, és que se’ns hagin 
presentat amb un temps totalment insuficient per analitzar-los i discutir-los, 
no només per nosaltres com a regidors, sinó per les organitzacions a les que 
representem. Això és inadmissible, ja que se’ns ha impedit estudiar a fons  
cadascuna de les seves partides, molt més quan no s’ha permès un debat per 
àrea dels seus respectius pressupostos i els programes als que responen, com 
hauria estat el més lògic. Uns pressupostos són l’instrument més important 
per conèixer l’acció política i social que es pensa desenvolupar en tot l’any, i 
no només un element tècnic. 
 
 Aquest mètode, aquesta forma de fer es una de les raons més 
determinants perquè no votem a favor. 
 
 Si s’hagués fet així, jo no tindria la necessitat de preguntar sobre 
unes qüestions amb les que tenim dubtes, tals com: 
 
 El pressupost total és de 8.119.520.000 pessetes igual a la suma de 
les despeses de funcionament i inversions de les 10 àrees i, com és lògic, a la 
suma de tots els programes. 
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 Per què llavors, la suma d’algunes quantitats dels programes i els 
de les seves respectives àrees, no coincideixen? Per exemple: 
 
- Àrea de Presidència = a 29.010.000.- pessetes, no obstant això, el programa 

del Ganivet de l’Alcaldia és de 32.289.000.- pessetes. 
 
- Àrea de M.A. = a 17.511.000.- pessetes però la suma de les partides del seu 

programa dóna 27.576.000.- pessetes. 
 
- En quin programa figuren els 68.308.000.- pessetes CODI 315 P2, de 

Recolzament a la Gent Gran, que no està en Serveis Socials, Cultura ni en 
cap altre lloc?. 

 
- I els 42.303.000.- pessetes de Infància i Joventut CODI 315 P3,  on són? 
 
- I el programa Adults, de 53.899.000.- pessetes CODI 315 P5, a on? 
 
- I els 8.652.000.- pessetes de Promoció de la Salut, CODI 413 B0, que tampoc 

apareix en cap partida del Pressupost de l’Ajuntament? 
 
- I els 10.151.00.- pessetes de Vigilància Alimentària CODI 413 D0, del que 

només apareixen 1.825.000.- pessetes en Salut Pública? 
 
- Com és que en Salubritat Ambiental Zoonosi, figuren 15.600.000.- pessetes i 

en el mateix tema de Salut Pública només figuren 9.360.000.- pessetes? 
 
- I els 7.601.000.- pessetes per a Consum, quant només figuren en Salut 

Pública, 100.000.- pessetes? 
 
- El Pressupost de Joventut són 51.761.000.- pessetes, però la suma de les 

partides que figuren en el Programa de l’Ajuntament, dóna 66.609.000.- 
pessetes independenment dels 42.303.000.- pessetes d’Infància i Joventut 
abans comentats...? 

 
 Així podríem seguir, sobre moltes altres àrees. 
 
 Igualment hi ha altres qüestions sobre les que tenim dubtes, que 
ens haureu d’aclarir. 
 
 En programes, figuren 72.796.000.- pessetes de piscines, però la 
suma de totes les partides, inclòs el contracte, dóna 45.300.000.- pessetes. 
 
 També ens sorprèn que el subministrament de llum als edificis 
municipals sigui gairebé igual (104.000.000.-) que el subministrament 
d’enllumenat públic (112.000.000.-)...? 
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 Sobre els ingressos:  
  
 El passat any ja ens estranyava que per la taxa sobre l’ús del sòl i 
subsòl s’hagués ingressat la mateixa quantitat que en el 99, per molt que 
vingui regulada per una normativa externa, no podíem entendre que, amb 
l’increment de les zones residencials que s’havien produït a Cornellà, es 
pogués mantenir la mateixa quantitat d’ingressos. Aquest any ens trobem amb 
una disminució. Sincerament creiem que les companyies de servei: Telefònica, 
Aigua i Gas, a més d’explotar tot el que poden als ciutadans, del que obtenen 
uns beneficis fabulosos, ens enganyen amb la facturació que presenten, per la 
qual cosa proposem que estableixin uns mecanismes que permetin conèixer la 
seva realitat. No es pot permetre cap tracte de favor per part de les 
administracions i del nostre municipi en concret, a aquestes companyies. 
 
 Sobre les despeses: 
  
 1r. En el Capítol 1, trobem un increment considerable en 
Retribucions Complementàries i Productivitat de la Policia Municipal, vol dir 
això que hi ha previst un increment de les hores extres o altre cosa semblant?. 
Si així fos, ens manifestem en contra de què es facin res més que les realment 
inevitables. En aquest sentit proposem que s’estudiïn totes les possibilitats de 
transformar hores extres en nous llocs de treball. 
 
 També volem ressaltar la nostra oposició a la gran quantitat de 
privatitzacions de serveis, que suposen un important benefici de les empreses 
concessionàries, que podrien quedar a l’Ajuntament. 
 
 2n. Els pressupostos tenen un increment del 19,87%, però això no 
queda reflectit en aquelles àrees que tenen per missió una incidència en les 
qüestions de benestar social i qualitat de vida. Així, Serveis Socials, malgrat 
que puja 6,71%, només suposa l’1,13% del pressupost global, o sigui, bastant 
menys que l’any passat, que era l’1,57%. Però a més, aquí falta conèixer la 
partida que ve de la Generalitat o d’altres institucions, amb la qual cosa 
sabríem sí l’increment dinerari ho ha posat l’Ajuntament o ha vingut de fora. 
Sé que argumentareu que determinades inversions urbanístiques o 
d’equipaments tenen influència en les condicions de vida de la ciutat, i és 
veritat, però hi ha altres factors de la vida que són tant o més importants per 
al desenvolupament i la integració de les persones, que un ajuntament de 
esquerres i progressista ha de prioritzar, tenint en compte les qüestions que 
afecten als més necessitats. L’envelliment de la població, persones amb 
problemes assistencials, que viuen soles, és un dels capítols més importants a 
tenir en compte. Això no es resol amb una sortida en autocar i un menjar o 
altres coses per l’estil que no són més  que operacions d’imatge. A més, com 
tots sabem, la nostra ciutat està molt lluny d’assolir el grau de consciència 
social, cívica i cultural que tots desitjaríem, indubtablement, influïda per la 
cultura individualista i consumista que tot ho impregna. La nostra proposta és 
que s’inverteixi el màxim possible en educació, que es potenciï la participació i 
l’esperit crític i constructiu, que no requereix només grans pressupostos 
econòmics, ni organitzar actes de congratulació amb joves o grans...., sinó en 
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afavorir el diàleg, la comunicació i la participació, indubtablement buscant la 
col·laboració d’altres administracions. 
 
 Com hem manifestat, estem en desacord amb el pla d’ordenació del 
Sector Ribera-Serrallo, i dóna la casualitat de què l’elaboració del seu projecte 
de planificació, suposarà més que la suma dels pressupostos de Serveis 
Socials, Sanitat i Dona junts. Són aquestes coses i altres semblants, les que 
donen sentit a uns pressupostos progressistes. 
 
 3r. No acceptem que el pressupost de l’Àrea de Medi Ambient hagi 
passat de 13.110.000.- a 11.511.000.- pessetes. Sé que s’argumentarà que la 
recollida de residus, la neteja viària i el manteniment de parques i jardins 
també és M.A., però les formes estan molt lluny del que correspondria a un 
sistema sostenible: des de l’enllumenat, del tipus de plantes, de les formes de 
reg i de sistemes d’eficiència i austeritat de les que tant lluny estem, a més de 
les qüestions abans apuntades, sobre educació i sensibilització ciutadana. 
 
 És veritat que cadascú tenim una concepció diferent d’aquestes 
coses, però nosaltres proposem una política de M.A. que tingui influència 
sobre totes les àrees de l’Ajuntament, des d’urbanisme a cultura, des de 
comerç a educació, etc. Lamentem que, un any més, es continuï  sense iniciar, 
des de dins o fora del programa de M.A., qüestions com l’ordenació i 
pacificació del trànsit..., la implantació decidida d’energies alternatives, 
l’estudi i introducció d’arquitectura bioclimàtica i l’ampliació de l’experiència 
de recollida selectiva d’Almeda.”         
 
 Amb això he exposat tota la meva intervenció, assenyala el Sr. 
Flórez. 
 
 Seguidament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que farà lectura d’un text que 
posiciona a ERC, al seu Grup Municipal, i que va ser aprovat en l’Assemblea 
d’Electors i Simpatitzants celebrada el dia 19 de desembre. 
 
 “En el dia d'avui el Grup Municipal d'ERC té l'oportunitat de poder 
manifestar per segon any la seva opció davant del pressupost presentat per a 
l'any vinent pel govern de la ciutat. És per això que, prèviament a la votació, 
vol manifestar el següent: 
 
 1. Que no coincidim amb la majoria política quant alguns criteris 
que s'empren en l'elaboració dels pressupostos, la principal característica 
metodològica dels quals radica en el fet que són elaborats sense la participació 
de la ciutadania. Davant d'aquest criteri, el nostre Grup defensa la introducció 
de fórmules que permetin integrar esmenes i suggeriments a partir de la 
participació de la ciutadania, tal com s'esdevé en alguns -val a dir que no 
gaires- Ajuntaments del país. 
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 2. Que en cap moment ni ocasió l'oposició ha estat convidada al 
llarg de l'actual exercici a establir un diàleg global sobre l'elaboració de 
l'avantprojecte del pressupost per a l'any vinent. 
 
 3. Que diferim de la majoria municipal quant a alguns criteris 
ideològics que, al nostre parer, haurien d'esdevenir el nord d'un ajuntament 
d'esquerres, els quals inevitablement acaben tenint una repercussió de 
caràcter econòmic. D'entre els quals un major esperit reivindicatiu respecte a 
les institucions democràtiques de rang administratiu i polític superior 
(Generalitat de Catalunya i Govern d'Espanya), així com respecte a d'altres ens  
de caràcter privat o institucions d'índole pseudopúbliques.   
 
 4. Que ens mantenim allunyats del que considerem que és una línia 
d'actuació conservadora i estàtica, el de la majoria municipal, que, 
contràriament al que hauria d'ésser un Ajuntament innovador i dinamitzador 
de la transformació social, ha renunciat a convertir-se en un referent per a 
comunitats no tan avançades com ara la nostra. Aquest fet resta evidenciat en 
la no inclusió d’una major aportació en concepte de Solidaritat i Cooperació. 
Tal com s'ha manifestat arreu d'Europa per part dels col·lectius més vius  i 
reivindicatius de la social democràcia avançada, s’han d’incrementar aquests 
pressupostos amb intensitat, fins i tot a costa del benestar i les millores de les 
nostres pròpies vides, la qual cosa obliga a desplegar un extraordinari 
programa d'educació de la ciutadania també des dels Pressupostos Municipals 
per fer entendre que cal renunciar a algunes inversions o despeses en favor de 
la justícia social envers els nostres congèneres d'altres latituds. És per això 
que la no inclusió d’una partida que s’iguali al 0,7, ens porta a manifestar en 
rotunditat aquesta denúncia. 
 
 5. Que no podem acceptar algunes partides econòmiques referides a 
inversions, d'entre les quals la dedicada a l'adquisició de terrenys per a la 
urbanització del Pla Ribera-Serrallo, conseqüentment amb el que ja hem 
manifestat en d'altres ocasions, no pas perquè ens oposem a la construcció 
dels equipaments lúdics i esportius, l'estudi dels quals la majoria ha 
encarregat, sinó perquè considerem que han de ser compatibles amb la 
conservació d'una zona d'equipament cultural agrícola i en la negativa a 
legitimitzar interessos privats per damunt de les necessitats col·lectives. 
 
 6. Que ens escandalitza la manca d'inversions d'Assistència Social, 
en entendre que en les societats com ara la nostra, cada vegada més 
consumista i competitiva, haurem d'afrontar l'increment de l'anomenat Quart 
Món. En aquest sentit, preparar-nos per al futur ha de significar contemplar la 
creació d'equipaments polivalents que acullin els ciutadans immersos en 
problemàtiques socialment agudes. 
 
 7. Que continuem mantenint la nostra discrepància respecte a 
l'excessiu sou  que perceben alguns càrrecs electes, així com el d'aquells 
funcionaris pluriocupats que desenvolupen responsabilitats en l'Ajuntament i, 
alhora, en empreses municipals. 
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 8. Que sense qüestionar de totes, totes les partides referides de  
descentralització,  participació i  relacions ciutadanes, trobem a faltar un any 
més la incorporació d'una oficina que contempli les desavinences entre el 
ciutadà i l’administració. 
 
 9.- Que mai no ens voldrem fer corresponsables de partides 
econòmiques que financien publicacions com ara la revista Cornellà Informa 
que encara arrossega dèficits d'objectivitat propis d’altres èpoques  i continua 
tancada a l'opinió dels lectors, de la ciutadania. En definitiva, de qui la llegeix 
i de qui la paga. 
 
 10.- Que ens fem solidaris i compartim un bon nombre  d'objectius i 
projectes elaborats i presentats per la majoria política, traduïts en partides 
econòmiques que conseqüentment figuren incorporades en el text que se'ns 
presenta a aprovació, tal com resta palès en el suport que els hem donat  en 
Sessió Plenària quan han estat presentats o bé, quan no han estat 
presentades en aquesta instància, en la absència de cap impediment o 
manifestació contrària.   
 
 És per tot això que el Grup Municipal d'ERC, conscient de les 
afinitats i coincidències que manté amb el Govern de la Ciutat, a les quals no 
renuncia, que  abasten des de l'aprovació de l'increment del 3% dels impostos, 
taxes i preus públics fins a la possible signatura del Pla d'Habitatge 2000-
2003 (construcció d'habitatge de lloguer i habitatge assistit, pla d’instal·lació 
d'ascensors, etc.,) passant per la satisfacció amb què contemplem l'augment 
de la partida destinada a biblioteques tal com el nostre Grup Municipal també 
defensà, així com pel suport i l'aportació de tot allò que de positiu hem pogut 
oferir, volem manifestar el nostre vot contrari al projecte de pressupost per a 
l'any 2001. 
  
 Lògicament, la tasca d'oposició a què estem compromesos per 
mandat electoral ens impedeix ésser solidaris amb  aquelles  actuacions de la 
majoria que divergeixen del nostre programa electoral. El suport polític als 
pressupostos, de manera global, doncs, el Grup Municipal Socialista tan sols 
pot trobar-lo en el Grup Municipal que li dóna suport, no pas en nosaltres.” 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup veu 
positiu que l’augment dels tributs es mantingui amb un 3%, per sota de l’IPC 
previst, però, al mateix temps, ens preocupa que la inversió pugi un 80,85 
més que el pressupost del 2000, el que representa un 27,45 del pressupost del 
2001, i tenint en compte les inversions que hi ha previstes per aquest mandat, 
creiem que el nivell d’endeutament de l’Ajuntament serà per sobre de allò que 
seria prudent. 
 
 Creiem que els passius financers pujaran molt degut a la pujada 
també dels tipus d’interès, i serà molt difícil que en pròxims anys es pugui 
mantenir que la pressió dels pressupostos vagi per sota de l’IPC. Creiem que 
això provocarà un augment del tributs. 
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 Nosaltres tampoc no coincidim en com s’hauria de distribuir aquest 
pressupost, doncs creiem que haurien de ser més sensibles en polítiques 
socials, i també és un pressupost en el qual nosaltres, com que no som al 
Govern, no hem pogut participar. Encara que crec que és un pressupost 
tècnicament correcte, nosaltres ens abstindrem a la votació. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
m’han de permetre un incís. M’alegro que jo hagi marcat estil en aquest Ple 
amb els paperets escrits, veig que ja no soc jo sola, perquè estava una mica 
acomplexada, i m’alegra que els meus companys vagin agafant això dels 
paperets escrits. 
 
 Abans de començar, volia fer una pregunta sobre el tema 
d’ingressos patrimonials. Hi ha dues partides, de 2.971.000.000, de pessetes i 
160.707.000,- de pessetes. A què es deuen aquests ingressos?, són vendes de 
terrenys, pisos?.  
 
 Jo podria entrar en un debat com el que han fet els meus 
companys, o un discurs d’intencions, però serè més pràctica. Aquests 
pressupostos són de l’Equip que governa i no són els que el PP faria. No dic 
que millors ni pitjors, però sí dic que serien diferents, qüestió de matisos o de 
prioritats. Jo destinaria més recursos als serveis socials, a la guàrdia urbana o 
ensenyament, manteniment, -imprescindible la neteja de la ciutat- en 
habitatge, en foment a la petita empresa, etc. etc. Destinaria més 
pressupostos, però -com dic- són maneres de pensar.    
 
 Aquests pressupostos, com he dit –Sr. Salabert- són pressupostos 
d’una majoria absoluta, i a mesura de l’oposició que vostè té. Si l’aprovació 
d’aquests pressupostos depengués del meu vot, segur que vostè els hagués 
presentat d’una altra manera. D’una manera més dialogant o més receptiva a 
rebre opinions, però com no necessiten ni el meu vot ni el de ningú de 
l’oposició, tot això que estem fent aquí, -crec i és una opinió meva- és una 
mesura de tràmit. I haig de dir que s’ha treballat poc, si bé és cert que vostè va 
oferir més dies, degut a tots els incidents que han passat aquests dies, -però sí 
que haig de dir en honor a la veritat que vostè va oferir més hores per 
treballar-los, però ningú disposàvem-, perquè això és una altra cosa que 
voldria recalcar, perquè es fan totes les comissions gairebé el mateix dia, i a 
vegades, és impossible arribar a totes al mateix temps, sobretot, els grups 
minoritaris que només tenim un representant. 
 
 En aquests moments, encara que volgués votar-li a favor, no podria 
perquè no disposo –en aquests moments- dels pressupostos de les empreses 
municipals, Emducsa i Precsa, i com vostè sap jo no soc consellera i no he 
pogut saber quins són els seus pressupostos, per tant, elaborar un vot sense 
tenir ni tan sols, el més elemental, crec que seria irresponsable. En 
conseqüència el meu vot serà d’abstenció, crec que serà un vot prudent. 
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 Hi ha una cosa de la qual voldria deixar aquí constància, una moció 
que he presentat en aquest Ple i que se’m va suggerir que la retirés perquè era 
el Ple per la tarda i es preveia llarg. Jo no vaig tenir cap inconvenient en 
retirar-la, però és una Moció en la que, en un dels apartats, en l’hipotètic cas 
de què se m’aprovés –cosa que començo a dubtar- s’hauria de destinar una 
partida per a la seva elaboració. Jo vaig comentar amb el Sr. Balmón que 
espero, perquè crec que és una Moció que interessa a la ciutadania de 
Cornellà, que si arribem a aprovar-la perquè penso presentar-la el mes vivent, 
hi hagi diners per a dur-la a terme. Res més, jo m’abstindré d’aquests 
pressupostos. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup, 
parla des del coneixement, de la participació directa i la corresponsabilitat en 
el Govern. És evident que hem tingut coneixement dels pressupostos al seu 
degut moment i que hem participat en la seva elaboració, per tant veiem que  
tots els punts que ha destacat el Tinent d’Alcalde d’Hisenda són certs, tenim 
plena confiança, fins i tot, en la partida que desconeixem una mica, perquè, 
evidentment confiem en l’honradesa i en l’honorabilitat de cadascuna de les 
persones que dirigeixen cada un dels departaments. 
 
 Crec que aquests pressupostos, -a part del que s’ha esmentat- 
tenen algunes qualitats que m’agradaria destacar. Considero que són 
equilibrats en quant a les despeses, quant als ingressos i a allò que 
signifiquen els recursos propis, i com s’organitzen aquests recursos. Difereixo 
amb alguns companys de Consistori que opinen que no són progressistes. Jo 
crec que són progressistes en  quant al tipus de programes i a les accions que 
algunes àrees presenten –ja poden ser la de joventut, la de gent gran, la 
d’educació-. Penso que hi ha partides que estan directament relacionades amb 
programes, però que hi ha altres programes que no apareixen com a 
pressupostats directament, com pot ser el programa “educació i ciutat”, de 
l’Àrea d’Educació, que és un programa transversal  que ens pot interessar a 
tothom, a totes les àrees i a tots els membres del Consistori, i que segurament 
és un programa en la línia que comentaven alguns, que fomentarà una 
diferent manera d’enfocar la ciutat i de viure la ciutat i de sentir-nos 
ciutadans des dels més joves fins als més grans. 
 
 Crec que, a més, són uns pressupostos en els quals hi ha un 
equilibri també pel que fa al tracte d’inversió que es fa a les partides més 
relacionades amb el mitjà físic, com pot ser l’urbanisme, i amb l’apartat social 
que són les d’educació, serveis socials, medi ambient, etc. En resum, si es 
paren a comptar, en l’apartat  per a polítiques de despeses, podrem deduir que 
si urbanisme es porta un total de 5.315.000.000,- de pessetes, la resta de 
partides juntes, traient les que no tenen a veure amb polítiques directes 
relaciones amb les persones, són aproximadament el mateix, cinc mil i escaig 
de milions. Per tant, hi ha equilibri també en quant a l’atenció a aquestes 
persones, als ciutadans i ciutadanes de Cornellà. 
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 Considero així mateix que en les partides hi ha sensibilitat pel que 
fa a aquestes necessitats que presenta la ciutadania de Cornellà, per la via de 
subvencions culturals, esportives, socials. Ha hagut un treball conjunt en 
Serveis Socials, en projectes de ciutat, en projectes socials, colze a colze amb 
les entitats i crec que s’han recollit totes les necessitats que cadascuna de les 
àrees anava plantejant. Crec que si algunes àrees no han plantejat més coses, 
potser, és perquè no són competència seva. Hem de separar una  mica allò 
que són competències supramunicipals, del Govern de la Generalitat o de 
l’Estat, i allò que són competències i capacitats de gestió pròpies d’un 
Ajuntament, que em sembla que en algunes intervencions no ha quedat 
suficientment clar. Demanem i exigim a cadascú que facin allò que és 
competència seva. 
 
 També volia dir que pel que respecta a les àrees en les quals 
nosaltres tenim una participació més directa, -com Serveis Socials i Medi 
Ambient-, estem satisfets de l’ordre de realització de projectes, dels programes 
nous que s’han produït, i crec que el creixement que s’ha donat en aquestes 
àrees és important i en aquest moment suficient, a més, és realista amb les 
capacitats pròpies de gestió que tenim nosaltres. 
 
 Voldria dir que com el Medi Ambient està de moda i tothom hi fa 
al·lusió, en el Consell de Medi Ambient vaig presentar el programa d’accions 
per a l’any 2001. Vaig presentar també el projecte de pressupostos per a 
aqueixes accions, i en elles quedaven clars i recollits punts que, -per exemple, 
el company Sr. Flórez, tenia dubtes respecte d’ells-, com l’augment de la 
recollida selectiva en la ciutat. Allí queda manifest que hi ha una intenció 
d’augmentar la recollida selectiva, -no només en el barri d’Almeda sinó de 
portar-la als grans productors com poden ser els mercats-, i això està en el 
programa d’acció per l’any vivent, del qual és coneixedor perquè ho vaig donar 
a conèixer en el Consell de Medi Ambient, així com d’altre tipus de 
programacions que estan pendents, les quals incentivaran, per exemple, el 
projecte de l’energia alternativa, de les energies renovables en la nostra ciutat. 
 
 Aquests sis milions que m’atribueixen, -com no m’estableixen, en 
principi, si els gestionem des de medi ambient, se suposa que són nostres-, si 
s’obre a partir d’una bossa de subvencions per a entitats que vulguin millorar 
les seves instal·lacions i que optin per les energies renovables, nosaltres els 
donarem suport i estan allí per gastar-los i per fomentar aqueixa situació. Per 
tant, jo diria que són de l’Àrea de Medi Ambient, i, per tant, els gestionarem 
nosaltres, són de la ciutat, i per a la ciutat. 
 
 En resum, creiem que és molt difícil votar en contra d’aquestos 
pressupostos, i que s’ha de filar prim per poder trobar defectes on no hi són, i, 
a vegades, possiblement en les interpretacions d’alguns números, ens perdem 
o donen lloc a una certa interpretació que no és exactament la correcta.  
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que la postura del seu 
Grup és òbvia. Nosaltres sempre hem considerat que és legítim fer política 
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d’oposició, crec que això és el que toca i per això es cobra, però es cobra també 
per fer alternatives a projectes concrets, i a vegades, desgraciadament, de 
forma reiterativa, es fa lloc a la demagògia i a certs tics que, de tant en tant, 
van apareixent en aquest Ple. 
 
 Hi ha quelcom que penso en la majoria de consideracions que han 
realitzat els Grups ens sembla desproporcionades. En tot cas, sí que hi ha una 
absència, l’absència d’un projecte alternatiu i, en alguns casos, en algunes de 
les intervencions, sobretot en la del Grup d’ERC, crec que quan un demana 
per a sí mateix respecte en algunes consideracions, també han de saber 
respectar certes situacions, i, a més, ajustar les dades a la realitat. 
 
 Ja estem una mica farts del tema dels sous i de les pluriocupacions 
perquè no s’ajusta a la realitat i són dades falses. I, també considerem que els 
pressupostos són socials, progressistes, i que obeeixen més a idees de 
modernització de la ciutat que no a discursos nostàlgics i “trasnochados”, (que 
més semblen intervencions del programa de l’Angel Casas “Temps era Temps”, 
que no del Ple d’aquest Ajuntament), perquè aquests pressupostos recullen 
ajudes al comerç, i per primera vegada, aquests pressupostos contemplen un 
increment en el capítol de personal que, de forma indirecta, beneficiarà els 
serveis que presta aquesta ciutat, i quan el Sr. Flórez parla dels complements 
que apareixen en la partida de la Guàrdia Urbana, li diria que es miri una 
altra partida que són les de gratificacions, que aqueixes estan congelades. 
Amb l’acord que ha signat aquest Ajuntament i el seu personal, iniciarem un 
procés d’innovació de modernització i de millores retributives de l’organització 
d’aquest Ajuntament, i això és fonamental també per a la prestació dels 
serveis que realitza aquesta Administració. 
 
 Crec que els pressupostos obeeixen a una política social i 
d’innovació que està contemplant l’ús de les noves tecnologies, com acostar-les 
a aquella part de la nostra societat en Cornellà  que no té capacitat econòmica 
per accedir a ella, amb nous projectes, noves idees que s’estan posant en 
marxa en col·laboració amb la societat civil. Hi ha altres projectes que estan 
relacionats amb la millora, evidentment, no tan sols de l’urbanisme, -això que 
diem “les pedres”- que afecten a l’entorn i a la manera de viure d’aqueixes 
persones.  
 
 I hi ha també una cosa que el Sr. Alcalde comentava anteriorment 
quan parlava de les noves delegacions, allò que s’anomena “polítiques 
transversals”. L’important no és en quina àrea està la partida, allò que és 
important és que es faci, i l’Equip de Govern que tenim el Partit Socialista amb 
Iniciativa per Catalunya, més enllà de les pròpies competències que tenim en 
cada àrea, sabem que les diferents actuacions que es realitzen pels diferents 
departaments, tot acaba amb una mateixa finalitat que és un projecte concret, 
que  vagi en benefici de la societat que viu a Cornellà. Això és el que planteja 
aquest pressupost i per això parlem de programes i de polítiques transversals. 
És una nova forma de gestionar, -que es pot compartir o no- i és una nova 
forma que en el futur s’aprofundirà.     
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 Crec que la proposta d’un conjunt d’actuacions realitzades a través 
de diferents mecanismes, empreses municipals o Ajuntament, respon a una 
voluntat clara per part de l’Equip de Govern: a l’aplicació del seu programa 
electoral i a l’acord assolit amb el Grup Municipal d’IC-V. I això, li agradin a 
uns o a d’altres, és política progressista, Sr. Tardà. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Ramon Salabert Parramon, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i 
Hisenda, per realitzar alguns aclariments per valorar aspectes que li sembla 
que s’han de tenir clars. Jo, assenyala no soc partidari de polititzar els 
pressupostos perquè considero que és un tema que té una racionalitat tècnica 
molt important. La qual cosa no vol dir que els pressupostos no tinguin una 
orientació política i, efectivament, els pressupostos tenen una orientació 
política. Aquest debat mai l’havia encetat aquí perquè no es plantejaven les 
coses d’aquesta manera.  Penso que, a vegades, quan es vol polititzar els 
pressupostos, és quan no es tenen arguments tècnics per debatre’ls, i això, em 
preocupa. 
 
 Tenir criteris polítics diferents, això és raonable, i, per això, els 
ciutadans voten el que voten. Són els sisens pressupostos que portem a 
aquest plenari. Per tant, hi ha una coherència, no solament del què es 
pressuposa, sinó del que es liquida i s’executa, i, aquesta coherència és el que 
ens dóna un equilibri de sostenibilitat en el temps, perquè si el que 
pressuposem no ho complíssim, automàticament, tindríem molts problemes 
en el futur per poder trobar la manera de tapar forats, cosa que fan molts que 
fan pressupostos sustentats sobre massa criteri polític i poca racionalitat 
tècnica, i, a la vegada, sense conèixer realment la capacitat de recursos del 
municipi que gestionen ni dels seus habitants. 
 
 Tot això s’ha de tenir en compte crec que també ho tenen molt en 
compte els ciutadans/nes de Cornellà quan ens presentem a les urnes a les 
eleccions, quan han de validar l’examen del que s’ha fet, i han de creure o 
donar credibilitat a les propostes de futur. 
 
 Amb aquesta lògica treballem els pressupostos, Sr. Flórez i Sr. 
Tardà, amb aquesta lògica i cap altra. A més de tenir un contingut clarament 
polític, i una lògica coincident amb la que ha exposat la Sra. Romero-, i  no és 
perquè conjunturalment formi part o no d’una coalició de govern, sinó, 
senzillament, perquè hi ha una coincidència d’objectius i d’estratègies 
ideològiques,- també amb racionalitat tècnica, i és difícil, a vegades, conciliar 
les dues coses. Ho comprenc, perquè per a tenir racionalitat tècnica s’ha de 
saber de què es parla, i quan es diu que les sumes no quadren, no és que no 
quadrin les sumes, és que s’han de posar els programes de personal, -
programes sense personal no funcionen-, i quan se suma el personal i els 
programes, automàticament surten les sumes. 
 
 És veritat, Sra. Espinosa, és un mal exemple portar els papers 
escrits de casa, perquè el que passa és això, que els que escriuen els papers, 
no se’n assabenten  de les reunions en les que estic jo, i, a més a més, no 
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entenen les explicacions que jo dono. Aleshores, és molt difícil portar els 
papers i discutir perquè més val que vingui el que escriu els papers a parlar 
amb mi en les Comissions informatives, i potser, podríem arribar a buscar 
mecanismes de racionalitat tècnica coincidents amb la política. 
 
 Quant als altres aspectes que s’han esmentat, voldria resumir-los 
de forma gens polemitzadora, pedagògica. Als ajuntaments, la Llei ens hi 
marca unes competències obligatòries, cosa que he explicat per activa i per 
passiva. Les competències obligatòries que ens marca la Llei sumen al voltant 
dels 5.000.000.000,- de pessetes, que és obligatori destinar-los a aquests 
serveis, sinó han de canviar les lleis o han de dotar-nos de noves competències 
o ens han de transferir altres activitats polítiques amb els seus recursos. Per 
tant, nosaltres hem de complir amb aquest compromís, amb aquest contracte, 
com organisme bàsic de prestació de servies en el municipi. 
  
 El pressupost ordinari de l’Ajuntament és de 5.868.000.000,- de 
pessetes, per tant, nosaltres hem de prestar aquestes polítiques obligatòries i 
hem de veure com administrem el pressupost ordinari, i, el pressupost 
d’inversions són 2.200.000.000,- de pessetes aquest any, que evidentment que 
encareix l’endeutament, -la necessitat de financiació, precisaria jo,- perquè 
sabeu també que en paral·lel, i no és una qüestió aliena al pressupost de 
l’Ajuntament, hi ha una empresa Municipal, EMDUCSA, amb la qual hem fet 
una actuació molt important, que tampoc es vol subratllar que pot generar 
activitats relacionades amb la creació d’activitat futura i d’ocupació, i, que 
d’aquí se’n treu capacitat de financiació per a projectes d’inversió. 
 
 Per tant, el que nosaltres volem comprometre com a risc de 
capacitat financera d’endeutament està perfectament controlat. Aquest 
Ajuntament, crec que històricament és el que més ben sap que les deutes 
s’han de pagar, i provablement el que més ben sap com no es pot fer massa 
política quan no es tenen recursos.  
 
 Això és una mica la lògica que tenen aquests pressupostos, sense 
entrar en altres recursos d’aquests que es fan servir de forma dialèctica, “que 
si no han tingut temps, que si els papers no han arribat quan havien 
d’arribar”.  
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que s’bre un segon torn, en el ben entès que en el primer s’ha 
deixat que tothom parlés no el temps que diu el Reglament sinó el temps que 
s’ha volgut, i ara sí que demana en aquest segon torn brevetat. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que el tema dels pressupostos, com 
hem comentat i com tots som conscients, és un dels acords més importants 
dels que s’aproven a l’Ajuntament, i jo no vaig a pretendre aquí usar un temps 
innecessari, però ja s’ha restringit bastant la possibilitat de debatre en les 
pròpies Comissions Informatives, perquè també es limiti tant el temps. Penso 
que en temes com aquest, hem de ser una mica flexibles.  
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  El Sr. Flórez manifesta que vol fer un comentari en relació als 
papers escrits i dir que aquests papers estan escrits després d’haver discutit la 
poca cosa que es va discutir en la Comissió Informativa, i d’haver analitzat 
l’avantprojecte que se’ns va presentar, per tant, s’ajusten a una necessitat. Jo 
he plantejat una sèrie de dubtes, de preguntes que vull que se m’aclareixin  i 
no s’han aclarit. Que m’ho vulguin aclarir després, a fora, molt bé, però aquí 
no hi ha respostes a això. 
 
 Hi ha qüestions, per exemple, quan la Sra. Romero parla dels sis 
milions per ajudar a energies alternatives a les empreses, però i iniciatives 
municipals des dels nostres propis equipaments i les nostres pròpies 
construccions?, on són?. Pel que fa al tema de la recollida selectiva, diem  
ampliació, no només posar en els mercats. Fa molt temps, ja vàrem discutir en  
altres Comissions d’Urbanisme, Medi Ambient etc, he plantejat en alguns 
llocs, com per exemple en el mercat de Gavarra, no hi ha ni un sol contenidor 
de vidre ni de paper des de fa anys Per tant, plantejo en un pressupost com 
aquest on és la recollida, o sigui l’ampliació a altres barris?. 
 
 Hi ha alternatives, fins i tot aquí mateix, l’altra cosa és que es 
vulguin veure o que això no passi pel vostre cap. Hem parlat, per exemple, en 
el tema de medi ambient d’una sèrie de qüestions com és l’aplicació d’energies 
alternatives, el tema de la vialitat, el sistema de zones verdes, el tipus de 
plantes, tota una sèrie d’alternatives des del punt de vista social o educatiu. 
Això ho venim dient fa molt temps i podríem haver fet o fer un pressupost, i 
estem disposats a seure quan vulgueu i discutir aqueixes qüestions, i, 
aleshores parlaríem de si hi ha o no hi ha alternatives. Una altra cosa és que 
les que vinguin de fora de l’Equip de Govern, doncs entren per una orella i 
surten per l’altra.       
 
 No m’he referit més que a aquelles qüestions amb les que tinc 
dubtes o que no compartim, no m’he referit a cap de les altres que compartim, 
però entenem que aqueixes qüestions que no compartim tenen suficient pes 
perquè no aprovem els pressupostos. Per tant, quan es diu “ajuda al comerç”, 
no hem dit res, però també s’ha ajudat, -i molt,- a què hi hagi centres 
comercials que li han donat moltes bastonades al comerç de la ciutat. 
 
 I el tema de la discussió en les Comissions Informatives. Si us plau, 
quin temps hem tingut per discutir en les Comissions Informatives?. I amb 
quin temps se’ns han presentat aquests pressupostos per poder elaborar 
respostes i fer preguntes, -no aquí, que no correspondria, sinó a on 
correspondria.? 
 
 Seguidament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per contestant al Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, Sr. Balmón, manifestar que per molt que pretengui ridiculitzar-nos, 
fins i tot, potser arribant a l’insult “transnochada i això”, creu-me que, en 
aquests moments, podria fer el mateix, i, t’asseguro que ara et podria 
ridiculitzar a tu, però crec que és una mala espiral. 
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 No ens fas por, -ja t’ho vaig dir una altra vegada, a una Junta de 
Portaveus presidida per l’Alcalde-, no acceptem que se’ns ridiculitzi, no fem 
demagògia. La tesi de la nostra defensa és, en moltes coses, estem d’acord 
amb l’Ajuntament, però no podem donar un suport global al pressupost, i, 
aleshores, legítimament i educadament, mantenim una sèrie de qüestions de 
les quals divergim, per això diem: globalment no podem donar el suport als 
pressupostos.  
 
 Crec que no ens mereixem que se’ns digui: “trasnochados, 
demagògics ....” crec que no és just, i crec, a més a més, que em convé callar. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el Sr. Salabert no li ha 
contestat a la pregunta de les inversions. 
 
 A continuació intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que aquest tema és el 
tema principal pràcticament de tota l’activitat de l’any, i, per això suscita 
tantes intervencions i preocupacions. I després d’escoltar les diferents 
intervencions, crec que, a vegades, el què està en joc és un determinat projecte 
de ciutat, una determinada manera de concebre la ciutat en tota la seva 
pluralitat i en totes les seves variables.  
 
 La ciutat de Cornellà és molt complexa, té barris molt diferenciats, 
82.000 habitants, amb moltes característiques d’una ciutat que s’està 
desenvolupant d’una manera determinada i em sembla que, a vegades, no 
s’entén tota aquesta complexitat i que el que s’està definint és la ciutat de 
segle XXI. Per això considero que, quan en la globalitat s’està d’acord en les 
accions més importants o més rellevants hauríem de prioritzat aqueix 
concepte de ciutat, de projecte conjunt, i encaminar-nos més a una acció 
positiva que no a una acció de detall que, a vegades, dóna lloc a 
enfrontaments més agres que no són necessaris. 
  
    Un tema que ha sortit  per part de molts Grups Municipals, és el 
tema de la participació en l’elaboració dels pressupostos. Evidentment, que els 
pressupostos els ha d’elaborar cada departament, les persones responsables, 
d’acord amb els programes i amb les accions que vol dur a terme, però crec 
que hi ha una voluntat de transparència en tot l’Equip de Govern i que 
aqueixa voluntat de transparència no ha de quedar en entredit, perquè, a 
vegades, el temps s’ajusti una mica a les necessitats que tenim de discussió. 
 
 Crec que sí que han passat per les Comissions Informatives 
corresponents, que s’han valorat en diferents àmbits, que també en alguns 
Consells s’ha pogut informar i debatre pel que fa als pressupostos, i, potser 
per a d’altres anys, podríem intentar millorar aquesta via de comunicació més 
pública, més general i intentar buscar alguna fórmula per donar més temps 
per al possible debat i per a la anada i tornada de la informació quant al que 
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puguin aportar els altres Grups Municipals i també les entitats que puguin 
estar més interessades en el tema. 
 
 Vull dir que, malgrat que em sembla que el mètode amb el que s’ha 
portat aquest any i altres anys, és transparent, clar i que realment respon a 
les urgències del temps i del mateix procés que, a vegades, ens porta a fer-lo 
d’aquesta manera, però possiblement podria millorar-se de cara a altres anys i 
en això, crec, que no hi haurà cap inconvenient per part de ningú. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que creu que les 
paraules “por” i “ridiculitzar”, no són paraules apropiades, sobretot quan les 
discrepàncies es mostren amb paraules, i les paraules no crec que busquin 
cap tipus de terror. En tot cas, les conseqüències d’aqueixes paraules i com se 
les prenen alguns, sí que sembla que puguin ser actuacions de forma ridícula 
perquè la intenció de la discrepància no és ridiculitzar, al contrari. La intenció 
de la discrepància, en aquest cas, és dir-li al contrari -i ja que hi ha tan 
poques coses que ens separen- que s’aproximin, i que s’aproximin utilitzant 
un altre tipus de recursos, i quan s’utilitzen els recursos que van més enllà 
d’allò que és acceptable, en política s’anomena “demagògia”, t’agradi o no 
t’agradi, tinguis la pell com la tinguis. És a dir, això ja ho hem comentat en  
més d’una ocasió. 
 
 La postura del Grup Municipal d’Esquerra Republicana, -torno a 
repetir- ha de ser coherent sempre. El que no pot ser és que quan mantenim 
un altre tipus d’actitud, al final l’actitud del Grup d’ERC, sigui una actitud 
com d’amenaça envers a la resta de membres d’aquest Consistori, i això no 
t’ho tolerarem. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Ramon Salabert Parramon, com 
a President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i 
Hisenda, per contestar al Sr. Flórez, indicant que li sembla que no és just dir 
en les Comissions Informatives, “no hi ha més intervencions, no hi ha res més 
que comentar, aquests temes ja els tractarem en el Ple”, i, posteriorment en el 
Ple dir que “no es poden debatre en les Comissions Informatives” i que, 
aleshores, s’han de dir aquí. Jo no he aixecat mai una Comissió Informativa 
amb l’ús de la paraula de ningú, i sempre he preguntat sí hi havia quelcom 
més a dir, i, a més, he ofert quants dies es vulguin i puguin fer per a debatre 
això, o si es volien reunions bilaterals amb mi per fer precisions.  
 
 Ningú va sol·licitar això i per això no s’ha fet, i no hi ha ningú que 
hagi sol·licitat la conjunta, o una comissió informativa extraordinària que, en 
el seu cas, s’hagués fet. Per tant, aquest tema no ho utilitzem, al menys, 
siguem honestos i diem la veritat. No enganyem a la ciutadania dient que 
“sembla” o li traslladem que “sembla” que hi ha un interès en anar saltant les 
reunions i els horaris perquè no es pugui debatre el tema. Res més lluny de la 
nostra intenció, i això, Sr. Flórez, ho dic de cor perquè, a més, com no és l’únic 
que està en les Comissions Informatives, sap que no menteixo en absolut quan 
dic que això és així, i, més, en dos temes especialment rellevants, en el debat 
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de les Ordenances Fiscals i en el debat dels Pressupostos, que a l’igual que tu, 
soc el primer que penso que són dos de les eines de major importància i 
rellevància política d’aquesta ciutat, i, per tant, que no s’ha de posar cap tipus 
d’objecció. 
 
 Una altra cosa és la responsabilitat. No crec que nosaltres puguem 
fer els pressupostos i les ordenances tipus subhasta. Considero que els 
diferents òrgans i àrees de govern tenen les seves relacions  sectorials 
permanents des de l’u de gener fins al 31 de desembre amb tots els col·lectius, 
associacions, entitats, etc., i, a través d’aquest tipus d’activitats és com van 
catalitzant les necessitats de la ciutat, i, que, a la vegada, s’intenten després 
posar en comú dins del que és una filosofia de govern i es va buscant la 
manera d’anar cobrint aqueixes necessitats que es van detectant al llarg de tot 
l’any.  
 
 No és pas perquè una vegada et reuneixes amb uns o altres, és 
perquè es va veient com evoluciona la ciutat i com tu incideixes perquè la 
evolució sigui positiva. Això per aclarir-te aqueixes dues qüestions que sí que 
em semblen importants i, sobretot, que si vols justificar algun tipus de crítica, 
o el teu vot en contra, o la teva discrepància política, que els entendré, al 
menys, diguem allò que és correcte, acceptat, i que, mai he bloquejat cap tipus 
de diàleg. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Salabert  manifestant, la Sra. 
Espinosa em preguntava pel tema dels ingressos patrimonials, en particular. 
Suposo que se refereix als ingressos patrimonials del consolidat, i en el 
consolidat figuren 2.200.000.000,- de pessetes, que són d’EMDUCSA, i allí hi 
ha aquesta part que és d’ingrés patrimonial, l’altra són les operacions corrents 
patrimonials de l’Ajuntament quant a recaptació per cessió d’espais públics 
nostres, pels quals recaptem i que es conceptuen com a ingrés patrimonial. 
  
 Concretament, pel que fa al Sr. Tardà, dir que quan es fan esment 
també a criteris polítics, això de “la línia conservadora i estàtica” que es diu en 
el punt aquest del manifest que ens ha dirigit, amb aquests qualificatius, si no 
venen acompanyats d’algun tipus d’arguments tècnics que els sostinguin, són 
els que, d’alguna manera, fan reaccionar en quant al que he dit en la primera 
intervenció. 
 
 Intervé en aquest moment el Sr. Tardà per dir que, només afectava 
a la partida de Cooperació i Solidaritat, i dit això, el Sr. Salabert manifesta que 
retira el que ha dit. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar que donaria per tancada la discussió, en el ben entès, que sempre 
que es discuteix el pressupost, en aquest cas, de les administracions locals 
que són les ventafocs del conjunt d’administracions, els recursos sempre són 
insuficients, i hi ha més demanda de recursos i hi ha més escassetat de 
recursos que demandes socials absolutament legítimes. Crec que si 
disposéssim de més recursos incrementaríem els recursos en educació, en 



 36

serveis socials, en habitatge, i en diverses competències, i, a més, ens 
agradaria tenir més competències perquè pensem que hi ha determinades 
coses que, sense cap dubte, les faríem millor els Ajuntaments, deixant de 
banda el color polític de l’Ajuntament, pel fet de ser l’administració més 
propera dels ciutadans. 
 
 Ara bé, quan elaborem un pressupost s’ha d’administrar i gestionar 
el que tenim, no el que no tenim, i gestionar-lo amb els instruments que 
tenim, i si les aportacions per ocupació del subsòl de les companyies són 
unes, doncs és això el que hem de gestionar, i com no els podem investigar 
sinó que ens limitem a aplicar una legislació que, a més, no fem nosaltres sinó 
que és de l’Estat, el que podem, en aquest cas, és plantejar suggeriments, 
alternatives, propostes que sobre aquest tema, en concret, com el Sr. Flórez ho 
ha tret, li podria donar un magnífic dossier de gestions que s’han fet –no des 
de l’Ajuntament de Cornellà, sinó del conjunt dels Ajuntaments- respecte a 
aquest tema. Això és una cosa i una altra és parlar de tracte de favor a les 
companyies que crec que és una cosa a la què s’ha fet esment, que no ve al 
cas. 
 
 Soc suau amb això, però crec que s’ha de parlar amb una mica més 
d’informació al respecte, igual que quan se’n diu que privatitzem, en aquest 
pressupost, no hi ha cap intenció de privatitzar. I dic que s’ha de parlar amb 
rigor i això no amaga que hi hagi discrepàncies que són legítimes, -faltaria 
més-. És normal que tinguem diferents opinions, això és legítim i és l’expressió 
d’una societat plural i, per tant, és normal que hi hagi formacions polítiques 
que diguin que la participació de les entitats, etc., és fonamental i altres que 
pensem que aquí estem no per a coordinar, sinó que estem precisament 
assumint una responsabilitat per a la que se’ns ha elegit. I per això, quan hi 
ha eleccions, hi ha unes formacions polítiques que li donen molta importància 
a aquest tema i altres que li donen menys, i només cal mirar els programes 
electorals. I considero que cadascú actua en coherència, amb això que 
plantegem.  
 
 Per tant, quan es fan crides a la necessitat de destinar més aquí i 
allà, crec que això ho podríem subscriure tots. El problema és d’on ho traiem 
amb racionalitat?,  perquè un dels problemes que existeix és que el marge que 
tenim els Ajuntaments, i que per aquest Ajuntament és escàs -com molt bé ha 
explicat el Sr. Salabert-, pel fet de tenir que assumir uns serveis que són 
obligatoris, que la Llei ens obliga a prestar-los i que, a més, cap altra 
administració vindrà a prestar-los. Una altra cosa és allò que dediquem a 
polítiques i a serveis voluntaris, voluntaris no vol dir que no facin falta ni que 
no siguin necessaris, vol dir que la Llei no ens obliga, i que en algun dels 
casos aqueixos serveis i competències se les atorga a una altra administració. 
 
 Crec que en el seu conjunt el pressupost ha suposat un esforç 
d’elaboració sobre la base de les prioritats que té l’Equip de Govern, del pacte 
subscrit per les dues formacions polítiques, en funció dels recursos i dels 
instruments que tenim, que són els que són i que són pocs, i això s’ha de 
posar de relleu.  



 37

 
 A mi ja m’agradaria que altres Administracions destinessin el 0,7 
que nosaltres destinem a projectes de solidaritat. Dic que m’agradaria, perquè 
ni els destina l’Estat ni la Generalitat de Catalunya. Per cert, hi ha 
Ajuntaments que tampoc ho destinen, i nosaltres destinem ni més ni menys 
que allò que preveu un acord que no és només d’aquí, sinó que afecta a totes 
les formacions polítiques perquè és de la Federació de Municipis, de 
l’Associació Catalana de Municipis, i, per tant, molt més del que nosaltres 
destinem, dubto que trobem altres ajuntaments, que ho destinin inclosos 
d’Esquerra Republicana. Ja sé que aquí cadascú pot tenir les seves opinions, 
però la realitat és aqueixa, és a dir, no és quelcom capritxós, estem aplicant 
un acord d’una Organització Municipalista en la que estan representants 
diferents formacions polítiques i aquest és l’acord al qual es va arribar. Hi ha 
Ajuntaments que encara no han arribat, aquí vàrem començar fa uns anys i 
ara sí que arribem al 0,7, com sabeu dels ingressos del capítols I i II.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón; i, del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma; i amb l’abstenció de la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, Portaveu del Grup Municipal del PP; i, del senyor Nèstor Artís i 
Villena, Portaveu del Grup Municipal de CiU. 
   
 
 
 
 8.- Aprovació definitiva de les modificacions de les Ordenances 
Fiscals i Preus Públics per a l’exercici 2001. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’acord adoptat pel Ple Municipal en sessió del dia 26 d’octubre 
de 2000 d’aprovació provisional de modificació de l’Ordenança General de 
gestió, recaptació i inspecció, de les Ordenances Fiscals, de la de Preus 
Públics i del llistat de  carrers per a l’exercici de 2001. 
 
 Atès que l’esmentat acord ha estat exposat al públic, durant 30 
dies, segons anunci d’exposició publicat al Butlletí Oficial de la Província núm. 
261 de data 31 d’octubre de 2000, als efectes de presentar reclamacions, de 
conformitat amb el que disposen els apartats 1 i 2 de l’article 17 de la Llei 
39/88, de 29 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Atès que el termini d’exposició ha finalitzat el dia 7 del present mes 
de desembre. 
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 Atès que el dia 12 de desembre el senyor Candido Amador Rosas 
Outes ha presentat un escrit d’al·legacions, el qual s’ha de desestimar per 
haver-se interposat fora del termini legalment establert, que finalitzava, com 
s’ha dit el dia 7. 
  
 Atès que dins del període previst s’ha presentat un escrit 
d’al·legacions per part del Grup Municipal del Partit Popular, representat per 
la senyora Maria Isabel Espinosa Fernández. 
 
 Atès que les al·legacions es concreten en les ordenances i motius 
que a continuació s’indiquen: 
 
 1a.- Publicació del cost efectiu de les taxes o preus públics. 
 
 2a.- Ordenança fiscal núm. 1. Impost sobre béns immobles. 
 

Preveure una bonificació del 50% en els habitatges afectats per 
aluminosis en proporció equivalent a les necessitats de la seva 
rehabilitació. 

 
 3a.- Ordenança fiscal núm. 2. Impost sobre activitats econòmiques. 
 

1. Establir subvencions del 100% en concepte de contractació 
indefinida de persones de més de 40 anys i dones que 
estiguin a l’atur en el 2001. 

 
2. Establir una bonificació en la quota municipal per inici 

d’activitats, en les classificades a  la secció primera de les 
Tarifes de l’Impost quan el nombre  d’empleats no sigui 
superior a 20, durant els tres primers anys, de conformitat 
amb el detall següent: 

 
Any     Percentatge 
 
1er.      100% 
2n.      100% 
3r.        50% 

 
 

3. Preveure una subvenció del 100% de la quota en el primer 
any per als següents col·lectius: 

 
a) A les persones de més de 40 anys, que surtin d’una 

situació d’atur mitjançant l’inici d’una activitat 
empresarial o professional.  
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b) A les dones que, d’acord amb la legislació actual, surtin 
d’una situació d’atur mitjançant l’inici d’una activitat 
empresarial o professional. 

 
c) A les persones que capitalitzin l’assegurança d’atur que 

surtin de la seva situació d’atur mitjançant l’inici d’una 
activitat empresarial o professional. 

 
d) Les persones que iniciïn una activitat empresarial o 

professional i surtin de situacions marginals ( drogues,  
presó, etc.). 

 
4. Establir una subvenció del 50% de la quota, durant el 

termini dels 5 anys primers als subjectes passius que 
exerceixin les següents activitats: 

 
a) Residències i centres de dia per a les persones grans. 
b) Guarderies de 0 a 3 anys. 

 
5. Que les activitats ubicades en els carrers afectats per obres 

públiques durant més de 30 dies tinguin els descomptes 
següents: 

 
Període       Percentatge 
 
Del 1r   al   3r  mes 40% 
Del 4t   al   6è  mes 60% 
Del 7è  al 12è  mes 80%  
A partir del 13è mes  100% 

 
 
 4a.- Ordenança Fiscal núm. 5. Impost sobre construccions, 
instal·lacions i obres. 
 

1. Establir una bonificació del 50% en les llicències d’obres 
d’adaptació dels habitatges per a persones discapacitades o 
amb necessitats especials. 

 
2. Preveure una subvenció del 50% en les llicències d’obres per 

a habitatges afectats d’aluminosis en proporció equivalent a 
les necessitats de la seva rehabilitació. 

 
3. Establir una reducció del 50% en les llicències d’obres de 

rehabilitació de façanes. 
 

4. Annex Tarifes. Apartat III.  
 



 40

Incloure en aquest apartat III els pavellons esportius per tal 
de promoure l’esport en concordança amb les demandes de 
la joventut de la Ciutat. 

 
 5a.- Ordenança fiscal núm. 17. Taxa per les entrades de vehicles en 
propietats particulars, les reserves de la via pública permanent i reserva 
temporal (càrrega i descàrrega). 
 

Establir la devolució de l’import de la Taxa, proporcional al 
període que s’executin obres en la calçada o en la vorera on hi 
hagin els guals. 

 
 6a.- Ordenança fiscal núm. 18. Taxa per l’estacionament de vehicles 
de tracció mecànica en les vies públiques municipals. 
 

Preveure una bonificació en l’estacionament de vehicles de  
durada limitada (zona blava), per al petit comerciant, 
mitjançant el sistema d’oferir als comerços abonaments 
gratuïts en aquest estacionament, en fraccions no superiors a 
20 minuts. 

 
 7a.- Ordenança Fiscal núm. 21. Taxa pels serveis d’inspecció 
sanitària en general i els d’anàlisi químics, bacteriològics i qualssevol altres de 
naturalesa semblant.  
 

Tarifa tercera. Tinença de gossos i protecció d’animals. 
 

Establir una subvenció del 100% per a persones propietàries 
de gossos, majors de 60 anys, disminuïts, malalts i persones 
en processos de rehabilitació.  

  
 
 ATÈS que els motius al·legats per la reclamant han de ser 
desestimats en base als arguments que s’especifiquen a continuació, per a 
cadascuna de les al·legacions: 
 
 1a.- Publicació del cost efectiu de les taxes o preus públics.  
 

Les memòries econòmiques-financeres de les Taxes i dels Preus 
Públics que es proposen modificar formen part del preceptiu 
expedient administratiu de modificació de les Ordenances per a 
l’exercici de 2001, de conformitat amb el que disposen els 
articles 20 i 26.2 de la Llei 8/1989, de 13 d’abril de Taxes i 
Preus Públics. 

 
L’indicat expedient administratiu pot ser examinat pels 
interessats dins del període de trenta dies d’exposició pública, 
segons preveu l’art. 17.1 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, 
reguladora de les Hisendes Locals, per tant, les memòries 
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econòmiques-financeres ja estan a disposició de totes les 
persones que tinguin la consideració d’interessades, d’acord 
amb el que preveu la normativa vigent, complint-se així el que 
s’estableix  respecte a aquesta qüestió. 

 
2a.- Bonificacions, subvencions, descomptes o reduccions de 

diversos tributs. 
 

Els beneficis fiscals només poden establir-se quan  estiguin 
previstos per la Llei o per l’aplicació de tractats internacionals, 
segons disposa l’article 9 de la esmentada Llei d’Hisendes Locals 
i l’art. 10 de la Llei 230/1963, de 28 de desembre, General 
Tributària, en conseqüència, no es poden reconèixer els 
beneficis proposats per la reclamant, excepte els que tot seguit 
s’esmenten, i en la forma que s’indica: 

 
 1. Impost sobre activitats econòmiques 
 
 A) Bonificació en la quota municipal per inici d’activitats 
empresarials, amb un màxim de 20 empleats. 
 
 Aquest benefici fiscal està previst en l’art. 6.3 de l’Ordenança Fiscal 
de l’Impost, de conformitat amb l’assenyalat per l’article 21.3 de la Llei 
50/1998, de 30 de desembre, de mesures fiscals, administratives i de l’ordre 
social, el qual afegeix una 2a nota comuna a les Tarifes de l’Impost, que 
preveu literalment en el seu primer paràgraf: 
 
 “Cuando las Ordenanzas fiscales así lo establezcan, quienes inicien 
el ejercicio de cualquier actividad empresarial y tributen por cuota mínima 
municipal, disfrutarán durante los cinco primeros años de una bonificación de 
hasta el 50 por 100 de la cuota correspondiente.” 
 
 Es desprèn del seu redactat que l’establiment d’aquest benefici 
fiscal és opcional, malgrat això l’Ajuntament de Cornellà  va aprovar una 
bonificació amb els següents percentatges, dins del marges permesos, que 
són, d’una banda, un període de 5 anys, i de l’altra, un màxim del 50% de la 
quota municipal: 
 
 Primer any  50% 
 Segon any  40% 
 Tercer any  30% 
 Quart any  20% 
 Cinquè any  10% 
 
 De l’exposat es dedueix que legalment no es poden fixar 
bonificacions del 100%  i que el període sempre ha de ser de 5 anys i no de 3, 
com suggereix la Sra. Espinosa. 
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 B) Descomptes en activitats instal·lades en vies públiques on 
s’executin obres durant un període superior a 30 dies. 
 
 Sobre aquesta qüestió l’annex I de les Tarifes de l’Impost solament 
preveu en la nota comuna a la Divisió 6a. una reducció màxima del 80% de la 
quota municipal quan les obres tinguin una duració superior a 3 mesos i 
afectin a locals que realitzin activitats classificades a la citada Divisió 
reguladora del comerç, restaurants i hostalatge i reparacions. 
 
 D’això s’infereix que en estar aquest tema regulat per la norma, la 
qual ja fixa els paràmetres mínims i màxims, no pot ser tinguda en compte la 
proposició formulada.  
 
 2. Ordenança Fiscal núm. 5. Impost sobre construccions, 
instal·lacions i obres 
 
 A) L’apartat 2 de l’article 4 de l’Ordenança, en relació amb l’apartat 
2 de l’article 104 de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, regula 
actualment una bonificació del 95% de la quota per a les construccions, 
instal·lacions u obres que siguin declarades d’interès especial o d’utilitat 
municipal per concórrer circumstàncies socials, culturals,  històric-artístiques 
o de foment de l’ocupació que justifiquin la declaració. 
 
 B) La inclusió dels pavellons esportius coberts en l’apartat III de 
l’annex de tarifes, en comptes del IV on estan actualment, a fi de promoure 
l’esport en concordança amb les demandes de la joventut, és un argument que 
no pot ser considerat, per quan la base imposable de l’Impost està constituïda 
pel cost real i efectiu de la construcció, la instal·lació o l’obra, segons estableix 
l’article 5 de l’Ordenança de l’Impost. 
 
 Els mòduls fixats en l’annex de tarifes recullen únicament els 
imports que s’aplicaran al practicar l’autoliquidació, la qual té caràcter de 
provisional  subjecta a comprovació, tal com assenyala l’article 6 de la citada 
Ordenança. 
 
 3a. Ordenança Fiscal núm. 17. Taxa per les entrades de vehicles en 
propietats particulars, les reserves de la via pública permanent i reserva 
temporal (càrrega i descàrrega) 
 
 La devolució de l’import de la Taxa, qualsevol que sigui el motiu, 
quan no es realitzi el fet imposable per causes no imputables al subjecte 
passiu, ja es troba previst en l’article 12 de l’al·ludida Llei de Taxes i Preus 
Públics, essent d’aplicació encara que no figuri en les Ordenances Fiscals. 
 
 4a. Ordenança Fiscal núm. 18. Taxa per l’estacionament de vehicles 
de tracció mecànica en les vies públiques municipals 
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 L’apartat 5 de l’article 6 de l’Ordenança, ja regula la targeta especial 
comerç, la qual té una reducció del 20% sobre l’import de la Taxa, referida a 
l’estacionament d’un vehicle per una hora. 
 
 5a. Ordenança Fiscal núm. 21. Taxa pels serveis d’inspecció 
sanitària en general i els d’anàlisi químics, bacteriològiques i qualssevol altres 
de naturalesa semblant 
 
 Tarifa tercera. Tinença de gossos i protecció d’animals 
 
 S’ha d’assenyalar que la citada Llei de Taxes i Preus Públics, en el 
seu art. 8 preveu que en la fixació dels imports es tindrà en compte la 
capacitat econòmica de les persones que hagin de satisfer-les, per això, 
establir una exempció genèrica per als col·lectius proposats pot implicar que 
no es compleixi el principi esmentat de capacitat econòmica, màxim si es 
considera que la proposta per al pròxim exercici és que el seu import sigui de 
1.350 ptes. a l’any. 
 
 Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.-  No admetre la reclamació interposada pel senyor Candido 
Amador Rosas Outes, per haver-se presentat fora del termini legalment 
establert. 
 
 Segon.- Desestimar la reclamació presentada per la senyora María 
Isabel Espinosa Fernández, en representació del Grup Municipal del Partit 
Popular, per les raons abans exposades. 
 
 Tercer.- Aprovar definitivament les modificacions de l’Ordenança 
General de gestió, recaptació i inspecció, de les Fiscals reguladores dels 
Impostos i de les Taxes, de la reguladora dels Preus Públics, així com del 
llistat de carrers, que han de regir en el proper exercici 2001, les quals es 
varen aprovar provisionalment en la sessió plenària del dia 26 d’octubre 
d’enguany. 
 
 Quart.- Disposar el següent: 
 

1) Que es publiqui el text íntegre de les indicades modificacions en 
el Butlletí Oficial de la Província. 

 
2) Que les modificacions entrin en vigor el dia 1 de gener de 2001. 

 
3) Que es notifiqui el present acord al senyor Candido Amador 

Rosas Outes, i a la senyora María Isabel Espinosa Fernández, 
aquesta en representació del Grup Municipal del Partit 
Popular.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor el senyor Ramon Salabert Parramon, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i 
Hisenda es fa una explicació del dictamen, manifestant que amb posterioritat 
al Ple del passat 26 d’octubre es van presentar al·legacions a les Ordenances 
Fiscals.  
 
 Vull fer una precisió al respecte -que és una opinió personal- en 
relació amb allò que entenem o s’hauria d’entendre que la Llei explicita pel que 
fa a la utilització del  tràmit d’al·legacions per part dels ciutadans que no 
poden expressar-se en el Ple. I dic que és una consideració personal perquè un 
conjunt d’al·legacions venen presentades pel Grup Municipal del Partit 
Popular, no per la Sra. María Isabel Espinosa com una ciutadana sinó com a 
Portaveu del Grup Municipal del Partit Popular. Insisteixo en què és una 
consideració que ja se la vaig fer al seu moment en la Comissió Informativa, i 
només té per objecte que una Portaveu del PP, que té veu i pot expressar 
perfectament, ja siguin les esmenes que consideri oportunes, o les crítiques 
que consideri oportunes, o el vot en contra, doncs deixa perfectament 
exposada la seva posició davant dels ciutadans, perquè el Ple, en definitiva, és 
això, és un aparador reduït de la ciutat i no dificulta el tràmit del calendari 
que s’ha de seguir per arribar a l’aprovació definitiva de les ordenances, amb 
tots els costos que aquest procés ocasiona. 
 
 És una consideració, fins i tot, també com a comentari il·lustratiu, 
ja que probablement la Portaveu desconegui que aquestes circumstàncies 
puguin ocórrer pel que fa a la dificultat que produeix aquest tipus 
d’al·legacions. 
 
 En qualsevol cas, dir que les argumentacions -algunes d’elles, 
precisament, per ser qui és-, tenen més calat o contingut polític, que no 
tècnic, són opinables i, en conseqüència, no hi ha cap raó tècnica que 
justifiqui l’acceptació d’aquestes al·legacions i, per tant, són desestimades. 
 
 Vaig contestar també a la Sra. Espinosa, en la Comissió 
Informativa, a la pregunta si havien hagut més al·legacions?. Li vaig dir que 
no, que no hi havia hagut cap més però hi havia una més, si bé quan li vaig 
contestar, jo la desconeixia perquè ha entrat fora de termini, i, per tant, no 
podia conèixer-la. És una al·legació presentada  pel Sr. Amador Rosas, veí de 
la ciutat, que té tot el dret a poder-les presentar, en la seva condició de 
ciutadà, però no recordant el seu anterior pas per aquí. Però no ha tingut en 
compte que hi ha un termini per presentar-les i ha quedat desestimada la seva 
presentació, precisament perquè ha entrat fora de termini i, per tant, 
impossible de poder-la avaluar, encara que s’ha llegit i que de la seva lectura 
es desprenen també temes que no afecten a quelcom qüestionable 
tècnicament, sinó també a opinions subjectives, del seu punt de vista i, per 
tant, no destorben per a no res el tràmit d’ordenances. 
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 En conseqüència les seves al·legacions, Sra. Espinosa, han estat 
desestimades i les del Sr. Rosas han estat desestimades per presentar-les fora 
de termini, i, per tant, impossible  pel calendari de poder-les analitzar. 
 
 Jo desconeixia aquest incordi que he provocat, haig de dir-ho, Sr. 
Salabert. Ja ha vist que són al·legacions treballades, jo hagués pogut 
presentar un formulari d’aquests polítics que tots sabem que existeixen en els 
partits, i fer una esmena a la totalitat, a vegades, amb bagatel·les, si fos 
aquest l’ànim. Jo me les he treballat, he presentat el que creia que s’havia de 
canviar i, suposo que influirà la meva idea política, és evident, però han estat 
al·legacions presentades en benefici de la ciutadania –no li quedi cap dubte-. 
Però, si el pròxim any tots estem aquí, gràcies a Déu, si ens dóna una mica 
més de temps, jo ja li he comentat que les podria treballar, perquè haig de 
recordar-li que jo no tinc cap equip tècnic, com disposa vostè per preparar-les. 
Jo soc jo, i el Partit Popular està en les condicions que està i “no vamos a 
pedirle peras al olmo”, aleshores, necessito un temps. Jo no soc economista, i 
necessito també assessors, i, per tant, si em dóna més temps a presentar-les 
les presentaré al Ple a debatre, però si treballem amb el mateix marge  de 
temps que hem treballat aquest any, tornaré a fer al·legacions perquè és el que 
he pogut fer en el temps que marca la Llei. 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badenes i Teixidó. 
 
 
 Finalment intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que, en aquest cas, allò que es discuteix és sobre el text aprovat, 
òbviament, si s’estima o no l’al·legació que ha presentat la Sra. Espinosa. 
Suposo que, aleshores, el teu posicionament és el de la votació inicial, o no?. 
Contesta la Sra. Espinosa que en l’aprovació inicial el seu vot era d’abstenció, i 
ara vota en contra.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra de la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández; i, amb l’abstenció del Regidor del Grup 
Municipal Socialista, Sr. Vicenç Badenes i Teixidó, per aplicació del que 
disposa l’article 125 del Reglament Orgànic Municipal.  
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal d’IC-V, Sr. Arnau Funes Romero. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 9.- Aprovar els Criteris Previs de la Modificació Puntual 
PGM/76 en el sector Millars.  
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació del projecte de  Modificació 
Puntual del Planejament General Metropolità de 14 de juliol de 1976 al sector 
Millàs, redactat per l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa 
Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat.  
 
 Atès l’informe emes per la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme 
Habitatge i Infraestructures, de data 13 de desembre de 2000, mitjançant el 
qual posa de manifest que: 
  
1. El sector Millàs, limitat per la part alta per la trinxera del ferrocarril i per la 

part baixa pel Canal de l'Infanta,  ha romàs aïllat de la resta de la ciutat a 
pesar de la seva centralitat i ha servit de solució d'emergència de les 
necessitats puntuals d'equipaments que periòdicament s'han anat 
presentat. Per la integració del sector a la ciutat amb la creació d'un nou 
centre en el centre geogràfic, a més de garantir la viabilitat (cubrició de la 
trinxera en fase d'execució, prolongació de l'avinguda Alps fins al barri de 
Lindavista i aquest amb l'avinguda de Sant Ferran) és necessari ampliar el 
sector de planejament parcial que permeti obtenir l'aprofitament urbanístic 
suficient per financiar les important inversions en infrastructures, la 
reordenació dels espais residuals existents entre les diferents equipaments 
i el trasllat del camp de futbol (autèntic tap ver la vertebració i amb pocs 
accessos). 

 
2. L'àmbit de la modificació de superfície 221.388 m2  està qualificat, pel 

PGM-76, majoritàriament com a Sistemes (vials, espais verds i 
equipaments: 199.388 m2) i la resta (22.000 m2) com a zona de 
desenvolupament urbà (clau 19). 

 
3. L'expedient de modificació puntual del PGM-76, que permetrà assolir els 

objectius definits en l'apartat 1, proposa, per un costat, una modificació de 
les qualificacions urbanístiques i per altre la delimitació d'un nou sector de 
planejament parcial: 

 
 Modificació de les qualificacions urbanístiques:  
   

Supressió de la part de  vial de l'avinguda Alps, paral·lel a la tanca  del 
parc de Can Mercader: aquests  sòls alliberats, qualificats per vial, 
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passaran a tenir la qualificació de zona verda (6a), d'acord amb el seu ús 
actual. 
   
Ampliació del vial de connexió entre l'avinguda Alps i la Ctra. d'Hospitalet, 
al costat de la ronda de Dalt: part dels sòls qualificats com a zona verda 
(6a) es destinen a vial (5). 
 
Redifinició del vial d'enllaç Lindavista-Ctra. d'Hospitalet: part dels sòls 
afectats a vialitat passen a ser zona 19 i s'inclouen en el nou sector de 
planejament també redifinit. 
   
Incorporació dels sòls d'equipaments existents al sector de planejament, 
qualificant part com a zona 19. 

 
  Delimitació del sector de planejament parcial. 
 

El nou sector de planejament, inclou la zona 19 existent, ampliada amb 
els sòls adjacents i amb una superfície aproximada de 126.191 m2., 
inclouria dos polígons: 
   
--el polígon 1 de superfície 69.268 m2, que inclou l'actual zona 19 
ampliada amb els terrenys adjacents amb front a l'avinguda Alps (a partir 
de la colònia Rosés) i la franja existent entre Can Mercader i la zona 
industrial, necessària per l'execució del vial d'enllaç. L'índex d'edificabilitat 
és el que correspon a l'actual zona 19. 
 
--el polígon 2 de superfície aproximada 56.923 m2, compren els terrenys 
actualment ocupats per equipaments municipals i sòls lliures d'edificació, 
així com les edificacions existents entre el centre de formació professional 
Esteve Terrades i l'avinguda Alps. L'edificabilitat d'aquest polígon, amb el 
mateix índex que l'1, tan sols s'aplicarà a la superfície de sòl no ocupada 
per els equipaments existents. 
 
La modificació proposada modifica puntualment al sistema viari bàsic 
establert en el PGM-76 però no altera la seva coherència, sinó que l'adapta 
a la realitat actual. Manté inalterables les determinacions del PGM-76 per 
al sistema ferroviari. No afecta al sistema general d'equipaments 
comunitaris, ja que es mantenen les opcions d'ordenació territorial que es 
van adoptar en el Pla General. Afecta, bàsicament, a la determinació del 
sector de planejament parcial, ja que la Revisió del Programa d'Actuació 
del PGM-76 (reduint el sector i establint l'expropiació per la resta) ha sigut 
incapaç de resoldre els problemes urbanístics del sector. Aquesta 
ampliació del sector de planejament parcial és perfectament coherent amb 
les previsions originals del PGM-76. 

 
 Atès l’informe de la Cap d’Unitat Administratiu d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures. 
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 Atesos els articles 125 del Reglament de Planejament  Urbanístic i 
56 del Decret Legislatiu 1/90  , de 12 de juliol, pel qual s’aprova la refosa dels 
textos legals vigents a Catalunya en matèria urbanística, i demés disposicions 
concordants i d’aplicació. 
  
 Atès el que disposa l’article 40 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de 
juliol , quant a la suspensió de llicències. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Exposar al públic en aplicació  de l’article 125 del 
Reglament de Planejament Urbanístic, el projecte de  Modificació puntual del 
Planejament General Metropolità de 14 de juliol de 1976 al sector Millàs, 
redactat per l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat.  
 
 Segon.- Ordenar la publicació del present acord en el Butlletí Oficial 
de la Província de Barcelona, i en un dels diaris de major difusió de la 
província, per un període de trenta dies, als efectes de que durant aquest 
termini puguin formular-se suggeriments i, en el seu cas, d’altres alternatives 
de planejament, per Corporacions, Associacions i particulars. 
 
 Tercer.- Suspendre pel termini d’un any l’atorgament de llicències 
de parcel·lació, d’edificació i d’enderrocament en l’àmbit de la Modificació 
Puntual del Pla General Metropolità de 1976 objecte del present acord. 
 
 Quart.- Notificar el present els interessats pel seu coneixement i 
efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
dictamen manifestant que planteja l’aprovació inicial dels Criteris Previs i que, 
d’alguna forma, venen a donar compliment al que es refereix a matèria de 
generació de sòl que ja hem parlat en el Pla de l’habitatge i es fa establint dos 
polígons. Un Polígon 1, que serà de desenvolupament immediat, que 
contempla la qualificació per a la construcció de al voltant de tres-cents 
habitatges, l’establiment d’uns espais verds i equipaments, el reforçament 
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d’un vial i l’eliminació d’un vial que estava previst de connexió entre la nostra 
avinguda Alps i la d’Hospitalet, la qual trinxaria més el Parc de Can Mercader, 
i, en aquest moments ja disposen de recorreguts alternatius. 
  
 I un Polígon 2, que seria la resta, que no tenim previst desenvolupar 
en aquest mandat, però que, com és un planejament a 10 o 12 anys, és bo que 
quan es fa la Modificació del PGM es contempli. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista,  senyor Vicenç Badenes i Teixidó. 
      
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents.  
 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió  la Regidora del Grup 
Municipal Socialista,  senyora Cristina Gasull Martínez. 
 
 
 

 10.- Aprovar els Criteris Previs de la Modificació Puntual 
PGM/76 en el sector d’equipaments Ribera. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació del projecte de Criteris 
Previs de la Modificació puntual del Planejament General Metropolità de 14 de 
juliol de 1976, al sector d’Equipaments Ribera de Cornellà de Llobregat, 
redactat pels serveis tècnics de la Direcció de serveis d'Ordenació Urbanística 
de la Mancomunitat de Municipis de l'Àrea Metropolitana de Barcelona. 
 
 Atès l’informe emes per la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme 
Habitatge i Infraestructures, de data 13 de desembre de 2000, mitjançant el 
qual posa de manifest que: 
 
1. El sector Ribera, delimitat al Nord per l'actual avinguda del Baix Llobregat, 

al Sud per el Cinturó del Litoral, a l'Est per la carretera del Prat i a l'Oest 
per la carretera de Sant Boi, és un territori pràcticament pla, que amb la 
construcció de les barreres artificials de les grans infrastructures de 
comunicacions té condicionada la seva implantació en el territori, però,  
per altre part, gaudeix d'una posició d'abast metropolità i accessible des de 
les poblacions de l'àmbit metropolità. L'objecte d'aquest expedient és 
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retenir la vialitat del Sector Ribera per tal d'afavorir la implantació dels 
equipaments del parc esportiu del Baix Llobregat. El vial de connexió entre 
les poblacions limítrofes passa entre la zona d'equipaments i una franja de 
zona verda que separa el conjunt de la ciutat consolidada, aquesta via està 
executada parcialment i amb una secció molt inferior a la prevista pel 
PGM. És a dir, la modificació persegueix alliberar la zona d'equipaments de 
l'interrupció que suposa el seu pas i una major connexió entre aquesta i la 
ciutat, reforçant el caràcter urbà del sector. 

 
2. L'àmbit de la modificació de superfície aproximada 70,5Ha està qualificat 

pel PGM-76 com a Sistemes (verd, equipaments, serveis tècnics i viari). La 
major part dels terrenys són del terme municipal de Cornellà de Llobregat 
però, inclou també, una petita part del municipi del Prat de Llobregat a 
l'extrem sud-est de l'àmbit. 

 
3. L'expedient de modificació és bàsicament de caràcter viari: es crea una 

nova via del marge esquerra que enllaçarà la rotonda existent a la carretera 
de Sant Boi i el nus (rotonda) de la plaça Maresme, que s'ampliarà per tal 
d'afavorir la connexió de la nova via. L'anomenada avinguda del Baix 
Llobregat,  actual, es mantindrà com a via urbana de relació i distribució a 
nivell local. Aquest desdoblament de la xarxa viari implica la creació d'uns 
vials interns de connexió. La nova vialitat provoca una regularització dels 
límits i de les superfícies de les zones d'equipaments. 

 
La modificació proposada modifica puntualment el sistema viari bàsic 

establert en el PGM-76 però no altera la seva coherència, sinó que s'adapta a 
les necessitats actuals del Sector. Es tracta d'una modificació que afecta a dos 
municipis i que per tant l'expedient s'ha de tramitar a l'hora en ambdós.” 
 
 Atès l’informe de la Cap d’Unitat Administratiu d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures. 
 
 Atesos els articles 125 del Reglament de Planejament  Urbanístic i 
56 del Decret Legislatiu 1/90  , de 12 de juliol, pel qual s’aprova la refosa dels 
textos legals vigents a Catalunya en matèria urbanística, i demés disposicions 
concordants i d’aplicació. 
  
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 
 
  



 51

ACORDS 
 
 Primer.- Exposar al públic en aplicació de l’article 125 del 
Reglament de Planejament Urbanístic, el projecte de  Modificació puntual del 
Planejament General Metropolità de 14 de juliol de 1976 al sector 
d’Equipaments Ribera de Cornellà de Llobregat, redactat pels serveis tècnics 
de la Direcció de serveis d'Ordenació Urbanística de la Mancomunitat de 
municipis de l'Àrea Metropolitana de Barcelona. 
 
 Segon.- Ordenar la publicació del present acord en el Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona, i en un dels diaris de major difusió de la 
província, per un període de trenta dies, als efectes de que durant aquest 
termini puguin formular-se suggeriments i, en el seu cas, d’altres alternatives 
de planejament, per Corporacions, Associacions i particulars. 
 
 Tercer.- Notificar el present els interessats pel seu coneixement i 
efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
dictamen manifestant que en aquest cas, també s’aproven els Criteris Previs 
per establir la vialitat del Parc Esportiu del Llobregat, Al seu dia, i en l’acord 
d’aprovació definitiva de la Generalitat del Pla Especial d’Assignació d’Usos de 
Ribera-Serrallo, se’ns suggeria, -però en un to que semblava interessant tenir-
lo present- l’establiment de la vialitat. 
 
 Queden recollits quatre carrers dins del Parc Esportiu del Llobregat, 
dos seran transitables per vehicles i dos seran de vianants, perquè les 
persones puguin accedir lògicament a tots els equipaments. I queda recollida 
una decisió molt important –jo no vull deixar-ho en menys del que és- que és 
la decisió parlada amb els veïns dels dos carrils addicionals que té previst el 
Pla General, traslladar-los en paral·lel al Cinturó del Litoral. Perquè?, -es 
pregunta el Sr. Morlanes-, perquè avui hi ha altres opcions, com és el Cinturó 
del Litoral i, en tot cas, està consolidat tot el front urbà amb habitatge, al llarg 
de l’Avinguda del Baix Llobregat, i el poc que queda per a consolidar s’està 
consolidant. 
 
 Era difícilment assumible que tots els increments de trànsit que es 
produeixin per l’ús del parc esportiu i per la connexió del vial límit amb Sant 
Joan Despí, posar-los en la porta dels veïns, -per dir-lo d’aquesta  manera-. 
Parlant amb ells hem pensat que el millor era, sortint de la rotonda de la 
carretera de Sant Boi, iniciar una via que va a buscar el paral·lel amb la 
Ronda Litoral, i que surt en la rotonda del Cinturó Litoral-Cornellà-carretera 
del Mig que hi ha al final o al costat esquerra de la gravera, mirant a Sant Boi. 
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 Això és en definitiva el que plantegen aquests Criteris Previs i es 
consolida, lògicament, la qualificació d’equipaments que en el terme de 
Cornellà té, la zona per la que passa aquest carrer. I com és un pla que té un 
àmbit plurimunicipal, ja que entra en el municipi del Prat, en aquell municipi 
manté la qualificació que té actualment la gravera, que és una zona 4 a 
excepció feta, lògicament, del tros que el carrer nou utilitzaria. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal d’IC-V, senyor Arnau Funes Romero.  
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió la Regidora del Grup 
Municipal Socialista, senyora Cristina Gasull Martínez. 
 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que ja en la Comissió 
Informativa es va explicar, fins i tot amb un plànol, i va haver un inici de 
debat, però, de totes maneres, es va traslladar que demà hi havia una sessió 
monogràfica en la que es discutirà sobre el Pla Ribera-Serrallo. 
 
 Sobre aquest Pla, en general, vosaltres sabeu el nostre 
posicionament, sobre tot, per la manera en què s’ha fet, sense un previ debat. 
I a més, ara, se’ns col·loca aquest fet nou, fet que sembla que abans no se 
sabia perquè ningú havia plantejat la necessitat alternativa als quatre vials de 
l’avinguda del Baix Llobregat, -amb el que nosaltres també estem amb que 
això no pot ser-. I, fins i tot, en un moment determinat, quan els de 
l’Associació de Veïns Riera, havien plantejat una carretera de serveis,  
paral·lela al Cinturó, -i en paraules del Sr. Morlanes. “Això no ho farem perquè 
val mil milions de pessetes, i això no ho podrem fer.”- 
 
 Ara, de sobte, sorgeix, però a més, sorgeix d’una manera, crec que 
més greu, i agressiva amb l’espai que allò que els propis veïns demanaven, 
perquè ara, des de la rotonda creua la segona pastilla, tot el que quedaria des 
del sector que ara es vol modificar o urbanitzar fins a la carretera del Prat, el 
creua pel mig. Amb la qual cosa, -i això no s’ha dit- hi haurà expropiacions 
que no estan contemplades, perquè és lògic.  
 
 No m’estendré més perquè ja sabeu el nostre posicionament, i demà 
també discutirem més sobre aquest tema, i en tot cas, manifestar la nostra 
oposició a aquest tema. 
 
 Seguidament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que l’argumentació que ha utilitzat 
el company Flórez, de fet ja emplena part de la intervenció que jo volia fer. 
 
 Malgrat tot, sí que m’ha sorprès, ja ens va sorprendre la setmana 
passada en la reunió, que per primera vegada se’ns en parlés d’aquest vial. De 
fet ja fa un any que anem parlant i d’ença la primera vegada que  el Tinent 
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d’Alcalde d’Obres ens parlà fins avui, ens hem vist moltes vegades, i moltes 
vegades hem parlat i mai n’havíem parlat. Ja és sorprenent, certament, 
pensant-ho fredament, que no parléssim de com resoldre la vialitat. 
 
 Fins i tot recordo que en una reunió que vam tenir amb el Sr. 
Morlanes, -parlant del Pla d’Habitatge-, una de les “condicions” que posàvem  
nosaltres era “en aquesta segona pastilla, us comprometeu a no fer cap 
intervenció fins l’ any 2003?”. Jo crec que era un bon moment perquè s’hagués 
dit: “bé, sí, d’acord, no hi farem res, potser a partir del 2003, farem alguna 
cosa”, però com que el Pla d’Habitatge se signa qui el vulgui signar, i abasta el 
període 2000-2003, doncs, quedava fora del límit temporal, i, aleshores, no 
se’ns va dir res d’aquest vial.  
 
 Hi havia la contradicció entre el que marca el Pla General 
Metropolità, dels quatre vials de l’actual passeig, i com resoldre el tema de la 
vialitat. De manera que, és evident, que la contradicció existeix. El que passa 
és que el que nosaltres concebem que hauria d’haver-hi allà en el futur, és 
com  una mena de Cavall de Troya, és a dir, acceptar el vial per part nostra, 
tal com es presenta, que gairebé va en diagonal i parteix en diagonal la 
pastilla, considerem que obre unes expectatives contraries als nostres legítims 
objectius, per aquella pastilla d’equipament agrícola. 
 
 Nosaltres demanaríem que es resolgués tècnicament d’una altra 
manera. Ja se’ns va dir en la Comissió Informativa “és que no pot ser 
tècnicament”. No sé si no pot ser tècnicament, en tot cas, crec que s’hauria de 
demostrar, que no és possible tècnicament, amb la qual cosa, després 
estaríem en un estadi diferent de dir: “bé davant d’aquesta demostració 
palpable que no és possible tècnicament, què penseu fer?. Penseu mantenir-
vos capficats en el no?”, però, és clar, nosaltres considerem que dir-nos “que 
no és possible tècnicament”, amb això no hi ha prou elements com perquè ens 
ho hàgim de creure. De manera que, nosaltres, estem en contra del que se’ns 
presenta. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup pensa que aquest 
vial millora el projecte i soluciona els problemes que als veïns dels barris 
limítrofs i dels veïns de Cornellà que poguessin utilitzar les instal·lacions, els 
ocasionaria un vial de quatre carrils a l’avinguda del Llobregat, i crec que 
aquell vial no perjudicarà més aquelles parcel·les, pensant en el tema agrícola, 
perquè Cornellà, al meu entendre, fa molts anys que ha deixat de ser una 
ciutat agrícola. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
manté la posició inicial en aquest planejament de Ribera-Serrallo. No té res en 
contra de tot el que són qüestions tècniques, però continuo dient el mateix: 
crec que el que és primordial són els veïns i l’acord amb els veïns, i 
m’abstindré fins que estigui convençuda de què allò que s’està fent en aquell 
lloc és la voluntat dels veïns, incloent no només els que viuen al voltant, els 
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que ho utilitzaran sinó que també és la meva preocupació les persones que 
són propietàries dels terrenys. 
 
 Quan de veritat hi hagi una compenetració entre tots, jo no tindré 
cap inconvenient en votar a favor d’aquest –per cert- magnífic Pla. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Alberto García Llorente, com a  Portaveu 
del Grup Municipal Mixt, per manifestar que el seu Grup votarà a favor del 
Pla, i que en el tema del vial estem d’acord, i confiem en què, tècnicament, 
sigui l’única forma d’intentar solucionar –per al bé dels veïns- el tema dels 
quatre carrils. Però també hem de fer un parèntesi i dir que, en aquest sentit, 
comparteixo la meva opinió amb el company Tardà, ja que trobo un poc 
absurd que ens haguem d’assabentar en una Comissió Informativa que 
passarà el vial. Crec que ha hagut moltes xerrades i reunions amb el Sr. 
Morlanes, que ens ho hagués pogut comentar una mica abans, i no quan es va 
a aprovar en el Ple. 
    
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo.  
 

 Acte seguit intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que no sap cap lloc millor per assabentar-se del planejament que 
en una Comissió Informativa, però, en aquest tema, crec que el temps ho 
posarà tot al seu lloc, i quan estiguin les instal·lacions i la gent vagi a la  
piscina, a veure qui diu que està en contra. Ja sé que aquest és un Pla en el 
que anirem escoltant moltes coses que quan es confrontin amb la realitat, més 
d’un, ho haurà de corregir, per tant, que cadascú digui el que vulgui. 
 
  Sí que vull deixar les coses clares, és a dir, una cosa és el 
planejament, i una altra cosa és l’obra, i, mentre això no s’entengui és que és 
impossible explicar-se. Nosaltres no tenim els diners per fer aqueix carrer, i 
farem el tros del Parc Esportiu del Llobregat, ho he dit en la Informativa, als 
veïns i a vosaltres, -per cert, veïns bastant  emprenyats amb algun membre 
d’aquest Ple que va dient coses del Parc Esportiu del Llobregat, que ells ni 
comparteixen ni estan d’acord-. Per tant, farem el tros del Parc i no farem ni el 
que queda a l’esquerra ni a la dreta, entre d’altres coses, perquè no és prioritat 
d’aquest mandat i perquè tampoc tenim la partida pressupostària. 
 
 Un segon tema que vull deixar clar, i va dirigit al Sr. Tardà: 
l’Ajuntament de Cornellà no té ni un metre quadrat en el costat dret del 
planejament Ribera-Serrallo, és a dir, aqueix és un terreny que té qualificació 
d’equipament i que és d’un conjunt de privats. Jo puc no tenir previst avui fer 
res, però, demà, podem tenir un pla proposat pels privats sobre la taula, 
perquè els privats també  tenen drets -per sort-, i sempre t’he dit també, que 
jo sí que veig com més sostenible, a llarg termini, la pastilla que queda al 
darrera d’Aigües de Barcelona, però també és d’un privat, per tant, vull deixar 
aquí, en públic molt clares les coses sobre aquests temes. 
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 I, per últim, jo no soc arquitecte ni enginyer. Va adoptar-se la 
decisió política, que es va prendre fa poc, de renunciar a doblegar l’avinguda 
del Baix Llobregat, i vam demanar que se’ns fes un traçat de carrer perquè, a 
llarg termini, es tingués una referència de vialitat, i la gent que ho ha fet vol a 
la ciutat i no ho ha fet amb la intenció de castigar a ningú. I també hem 
previst en l’avinguda del Baix Llobregat, amplada suficient per si poguéssim 
tenir algun dia transport públic, que crec que és important. Això és el que ens 
han plantejat els nostres tècnics, i ho han fet amb molt bon criteri. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo. 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Portaveus dels Grups Municipals d’EUiA, 
i d’ERC, senyors Ignacio Flórez Barrón i Joan Tardà i Coma, respectivament, i, 
amb l’abstenció de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel 
Espinosa Fernández. 
 

 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Sergi Fernández Mesa. 
 
 
   

 11.- Aprovació provisional de la Modificació Puntual PGM/76, 
per la modificació de l’aprofitament de diverses parcel·les d’equipaments, 
per al canvi de qualificació i creació d’una clau nova (10HP).  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l'expedient incoat per a la Modificació Puntual del Pla General 
Metropolità de 1976, per la Modificació de l’aprofitament de diverses parcel·les 
d’equipaments, canvi de qualificació i creació d’una clau nova (10 HP), de 
Cornellà de Llobregat, redactat pels serveis tècnics municipals. 
 
 Vist l’acord plenari de data 28 de setembre  de 2000 mitjançant el 
qual s’aprovava novament  de forma inicial la mencionada modificació, així 
com la seva publicació mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona (1-11-2000),  el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya (8-11-2000) i el Periodico (27-10-2000), per un període  d’un mes, 
no havent-se presentat durant aquest termini  al·legacions. 
   
      Vist l’informe emès per la Secretària General de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat. 
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 Vistos els articles 55 i 59 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol 
pel qual s'aprova la refosa del textos legals vigents a Catalunya, en matèria 
urbanística. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment la Modificació Puntual del Pla 
General Metropolità de 1976, per la Modificació de l’aprofitament de diverses 
parcel·les d’equipaments, canvi de qualificació i creació d’una clau nova (10 
HP), de Cornellà de Llobregat, redactat pels serveis tècnics municipals. 
               
                Segon.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que s’acaba la tramitació municipal del planejament 
per crear els sòls per fer l’habitatge social de Sant Ildefons, -i aprofito per dir a 
tots que si algú diu que es portarà gent marginal de fora de Cornellà que, per 
favor, diguem que és mentida i que no té cap sentit- ens permetrà fer 
habitatge social a nosaltres, a l’Incasol ja ho veurem. També permet les dues 
pastilles de residències per a la Gent Gran per intentar controlar una mica les 
condicions que ofereix el servei i que la gent de la ciutat pugui accedir –si ho 
necessita-,  i així mateix els jutjats.  Aquest és el darrer tràmit en l’Ajuntament 
si la Generalitat de Catalunya ens ho aprova sense cap trava.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents.  
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 12.- Aprovació provisional de la Modificació Puntual PGM/76, 
per canvi de qualificació de dues parcel·les del Polígon 1 del Pla Parcial 
Almeda. 
 
 DICTAMEN 
      
       
 “Vist l'expedient incoat per a la Modificació Puntual del Pla General 
Metropolità de 1976, per canvi de qualificació de dues parcel·les situades al 
polígon 1 del Pla Parcial Almeda, de Cornellà de Llobregat, redactat per 
l’Arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat, Societat Anònima. 
 
 Vist l'acord plenari de data 28 de setembre de 2000 mitjançant el 
qual s’aprovava inicialment l’esmentada Modificació així com la seva 
publicació en el Butlletí Oficial de la Província (2-11-2000), el Diari Oficial de 
la Generalitat de Catalunya (8-11-2000)i el Periodico de Catalunya (27-10-
2000), per un període d’un mes, sense que durant aquest termini s’hagin 
produït al.legacions. 
 
 Atès l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, el qual posa de manifest que 
 
 “La porció de l'illa delimitada pels carrers Progrés, carretera del Mig 
i Maresme, de superfície 6000 m2 que passarà a tenir la qualificació de sòl 
industrial, llinda pel seu costat Est pel gasoducte, el qual imposa una 
distància mínima per l'edificació de 5m, en lloc dels 3m de la Normativa 
anterior. Això implica que s'ha de modificar la distancia de separació mínima 
al vial de l'edificació, ja que la forma irregular de la parcel·la impedeix una 
ordenació coherent volumetricament, en cas contrari. Per tant les distàncies 
mínims de separació de l'edificació seran: 1m al carrer, 3m al veí i 5m. al 
gasoducte. Per la resta de paràmetres (edificació aïllada, ocupació màxima, 
façana mínima, alçada i edificabilitat) es manté en vigor el règim general 
establert pel sòl industrial en el Pla Especial del sector Almeda i en el PGM-76. 
 
Aquesta modificació, de reducció de la separació de l'edificació amb respecta al 
carrer, no és una modificació substancial, ja que tan sols es modifica la 
posició de l'edificació dintre de la parcel·la, però sense alterar els paràmetres  
bàsics de l'edificació: ocupació, alçada, número de plantes i edificabilitat que 
es mantenen invariables. Aquestes modificacions no suposen cap variació en 
la documentació gràfica (plànols) de l'expedient aprovat inicialment, tan sols 
afecten a la documentació escrita (memòria).” 
 
 Atesos els informes emesos per la Secretària General i per la Cap 
del Departament Administratiu d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis. 
 
 Vistos els articles 55 i 59 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol 
pel qual s'aprova la refosa del textos legals vigents a Catalunya, en matèria 
urbanística. 
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 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents  
 

ACORDS 
 
             Primer.- Aprovar provisionalment la Modificació Puntual  del Pla 
General Metropolità de 1976, per canvi de qualificació de dues parcel·les 
situades al polígon 1 del Pla Parcial Almeda, de Cornellà de Llobregat, redactat 
per l’Arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat, Societat Anònima. 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de l'esmentat expedient, en el termini 
màxim d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat, pel seu coneixement i 
efectes.” 
             
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que si la Generalitat no ens posés cap trava en 
l’aprovació definitiva, aquesta seria l’última vegada que passaria per aquí. Té 
per objecte dotar d’una qualificació de verd a Can Manso, -està en el 
Patrimoni- traslladar el 22a que hi ha a Can Manso, a la pastilla del costat de 
Cornatur, al parquing i a aqueix entorn, i afavorir “a posteriori” el tancament 
de la gravera.  
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup va votar 
en contra la vegada anterior i continuem pensant que no és una bona idea el 
canvi de parcel·la. A més, tenint en compte que l’avinguda del Maresme serà 
una via molt important d’entrada a Cornellà quan estigui en funcionament el 
Parc Tecnològic, i, bé, el Corte Inglés que ja ho és. I creiem que una nau 
d’aquelles dimensions, a part que ja perjudica el futur de Cornatur i l’illa 
ecològica, -crec que el trànsit en aquella zona de camions serà molt gran i 
perjudicarà-, a més a més, perjudicarà la imatge que es vol donar de parc 
tecnològic a aquella zona. 
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 Crec que s’hauria de buscar un altre indret per fer el trasllat, i que 
és molt important poder recuperar els 30.000 metres quadrats del Prat, i 
també que la zona verda del voltant de Can Manso és pugui dur a terme, però 
hi ha altres solars. Jo apuntaria un del carrer Silici cantonada amb carretera 
del Mig, que podria molt bé ubicar la nau i aquesta activitat que volen fer i que 
no perjudicaria tant l’entrada de Cornellà. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que van votar a favor i no 
pensen canviar el vot, però sí que no els cauen els anells en reconèixer que, en 
el moment que va ser presentat el planejament, no vam ser prou rigorosos a 
l’hora de fer un parell o tres de preguntes i dubtes que tenim. 
 
 En primer lloc, l’aprovació del que es farà a l’antic solar de la Pirelli, 
ens ha qüestionat el fet de saber i pensar si la ubicació d’aquesta instal·lació 
no pot perjudicar.  
 
 A més a més, en el seu moment, no vam saber prou àgils com per 
preguntar com seria el projecte o si l’Ajuntament posarà condicions pel que fa 
al projecte. És a dir, no podem imaginar-nos unes naus massa boniques, però 
no sé si hagués valgut la pena demanar o plantejat un dibuix virtual de com 
podria quedar allò. 
 
 Tampoc vam ser prou àgils a l’hora de preguntar-nos si no hagués 
estat possible traslladar-ho al solar del costat, allò on ara Tecsalsa té els 
vivers. Seguiria o al costat de la sortida, amb la qual cosa evitem l’entrada de 
camions pel barri, i, per altra banda, sembla que, com si no afectaria tant la 
zona –si més no, visualment-, de la prolongació de la línia. 
 
 Són preguntes que en el seu moment haguéssim hagut de fer. No 
les hem fet. Tenim uns dubtes, si ens els poguéssiu aclarir ens podríem 
refermar en el vot favorable. 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Perfecto Madrid Olmos.  
 
 A continuació intervé el Sr. Morlanes per manifestar que són 
preguntes que no vau fer vosaltres però que es van fer. Efectivament, 
l’Ajuntament –Emducsa- estaran vigilant perquè la nau sigui una nau pròpia 
d’aquest temps i d’aquest entorn.  
 
 Serà una nau –és veritat-, però les naus es poden fer molt “cutres” i 
és poden fer relativament bé. Hi ha el compromís de fer una nau bé, i a més a 
més, hi ha el compromís de la gravera de presentar el projecte perquè se’l 
digui el que se li hagi de dir. Han contractat a un bon equip d’arquitectes, i ja 
veurem. Per tant, en aquest sentit, tranquil. 
 
 En aquest moment s’incorporen a la sessió els Regidors del Grup 
Municipal Socialista, senyors Sergi Fernández Mesa i Perfecto Madrid Olmos. 
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 Quant al segon punt, es va dir a la Comissió Informativa que la 
pastilla de l’altre costat no servia perquè li passa un gasoducte pel mig i no era 
possible fer l’edificació per sobre, i, per tant, aquesta va ser la primera decisió.  
 
 En tercer lloc, penso que –i això ho dic amb una mica de broma 
nadalenca- hi ha  qui es conforma amb una illa molt petitona, i nosaltres 
volem una illa ben grossa. És a dir, és veritat que agafarem el pàrquing de l’illa 
ecològica per fer una construcció de 4.500 metros i que, per contra, tindrem 
capacitat de codecisió sobre una illa de 77.000 metros. És una qüestió 
d’opcions, i si a això li afegeixes que hem recuperat Can Manso per a la ciutat, 
i hem garantit el seu entorn com a zona verda, nosaltres pensem -amb 
humilitat-, i vosaltres també ho pensàveu la primera vegada que vàreu votar a 
favor, que estem fent una bona operació per a la ciutat, sobretot des del punt 
de vista medi ambiental, perquè tancar la gravera ja tocava. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que quant als problemes dels camions que s’han mencionat, 
els camions ja els tenim ara, i, desgraciadament, des de fa molts anys. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que no li ha aclarit perquè no 
s’estima fer-ho a la parcel·la del carrer Silici-carretera del Mig, a la parcel·la 
que també està en la mateixa classificació que la parcel·la a on està Cornatur, 
al costat, paral·lela al Cinturó, tota aquella parcel·la que hi ha.  La nau en lloc 
de fer-la a Cornatur, proposo fer-la a la parcel·la aquesta del carrer Silici, i els 
camions només circularien per la carretera del Prat, en un tram que, de fet,  ja 
és de camions. 
 
 Acte seguit el Sr. Morlanes li respon dient que no és enterament 
nostra i que està qualificada d’universitari, però que la part que és nostra, la 
tenim prevista per donar una solució en el futur al tema de clavegueram que 
pateix aquest sector. A més implicaria el trànsit per la ciutat de més camions, 
perquè per arribar aquí hauria de passar per tot el frontal aquest, incloent per 
davant del nou hotel, del qual hem donat fa quatre dies la concessió, i té un 
problema, i és que els metres que té de propietat municipal no són suficients 
perquè està ja decidit dedicar-los per fer aquest equipament. Haurien de ser 
metres privats i nosaltres el que hem fet és fer una operació on la ciutat 
guanyi, dins de terrenys nostres, no pas d’altres. 
 
 Aquest és el millor emplaçament, està a 150 metros de la sortida de 
l’autopista i això és el més sostenible i el més ecològic, Sr. Artís, no tingui 
neguit pel futur de Cornatur, que jo sé que és això el que el preocupa.    
  
 
 VOTACIÓ 
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 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena. 
 
 
 

 
 13.- Aprovació inicial dels béns i drets expropiables per a 

l’eixamplament de la carretera d’Esplugues en execució de les previsions 
viàries del PGM/76. 
 
 DICTAMEN 
 
 
  “Vist l'expedient instruït per a l’expropiació per l’execució de les 
previsions viàries del Planejament General Metropolità, de 12 de juliol de 
1976, a la carretera d’Esplugues, en tram comprès entre el carrer Sabina 
Mitjavila i Lluís Montades, de Cornellà de Llobregat 
 
  Atès l'informe emès per la Cap de Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, el qual posa de manifest que:  
 

1. La Ctra. d'Esplugues (C-245), d'amplada 40 m. d'acord a les 
determinacions del PGM-76, té una sèrie de finques afectades 
(fora d'ordenació) que impedeixen l'eixamplament de la mateixa  i 
lògicament completar la seva urbanització. L'adjudicació, per part 
de l'Autoritat del Transport Metropolità, de la construcció i 
explotació d'un sistema de tramvia/metro que uneix Barcelona 
amb les poblacions del Baix Llobregat (Cornellà, Sant Joan 
Despí, Esplugues, Sant Just Desvern i Sant Feliu) implica que 
perquè això sigui possible, en el terme municipal de Cornellà, es 
imprescindible que la Ctra. d'Esplugues tingui la secció donada 
pel PGM, es a dir, es necessària la prèvia ampliació d'aquest vial 
en compliment de les determinacions del planejament. El Ple de 
l'Ajuntament de Cornellà, en sessió 27 de juliol de 2000, acorda 
aprovar inicialment la 1ª fase del projecte de traçat del 
tramvia/metro que discorre pel seu termini municipal, per tant la 
demora en executar les determinacions viaris del PGM-76, pel 
que fa a la Ctra. d'Esplugues, forçaria la impossibilitat física de la 
seva implantació. 

 
2. La Ctra. d'Esplugues, d'acord al Pla general metropolità, de 14 de 

juliol de 1976, forma part de la ret viària bàsica (clau 5). Les 
Normes Urbanístiques del PGM amb el seu article 
168.1(concordant amb l'article 185.2 del DL 1/90) estableixen 
que els sòl adscrits per el Pla a sistemes quan no estan comprès 
dintre de sectors de planejament s'obtindran pel sistema 
d'expropiació. L'article 98.1  del DL 1/90, de 12 de juliol, pel qual 
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s'aprova la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en 
matèria urbanística, estableix que l'aprovació dels plans 
d'ordenació urbana i de polígons d'expropiació implicarà la 
declaració d'utilitat pública i la necessitat d'ocupació dels 
terrenys i edificis corresponents als fins d'expropiació. 

 
 Atès així mateix que mitjançant acord de Ple Municipal en sessió 
celebrada el dia 27 de juliol de 2000 s’aprovà inicialment la 1ª fase del Projecte 
del traçat del tramvia Diagonal-Baix Llobregat, dins del terme municipal de 
Cornellà de Llobregat. 
 
         Atès l’informe favorable emès per la Cap d’Unitat Administrativa del  
Administratiu d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures. 
 
 Atesos  els articles 199 i següents del Reglament de Gestió 
Urbanística i article 168.1(concordant amb l'article 185.2 del Decret Legislatiu 
1/90) de les Normes Urbanístiques del PGM amb el seu estableixen que els sòl 
adscrits per el Pla a sistemes quan no estan comprès dintre de sectors de 
planejament s'obtindran pel sistema d'expropiació 
 
 D’acord amb el que estableix l’article 186.2 del Decret Legislatiu 
1/90, l’aplicació de l’expropiació forçosa per a l’execució de sistemes exigeix la 
formulació de la relació de propietaris i descripció de béns i drets inclosos, que 
haurà d’aprovar-se  per l’organisme expropiant, prèvia obertura d’un període 
d’informació pública per un termini de quinze dies.  
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d’abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infrastructures,  proposa l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la relació de propietaris, béns i drets 
afectats per  l’expropiació, per l’execució de les previsions viàries del 
Planejament General  Metropolità, a la carretera d’Esplugues, en tram 
comprès entre el carrer Sabina Mitjavila i Lluís Montades, de Cornellà de 
Llobregat, redactat per l’Arquitecte  José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa 
Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà.  
 
 Segon.- Sotmetre a informació pública el present acord mitjançant 
inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i al Diari Oficial 
de la Generalitat de Catalunya, pel període de quinze dies, així com al Butlletí  
d’informació Municipal i al Tauló d’anuncis de la Corporació, per tal que qui es 
consideri interessat pugui efectuar les al·legacions i reclamacions. 
Transcorregut l’esmentat termini sense que s’hagin produït reclamacions, el 
projecte s’entendrà definitivament aprovat 
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 Tercer.- Notificar el present acord als interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que amb aquesta proposta ampliarem fins a 40 metres 
la carretera d’Esplugues, des de Lluís Muntades fins a Sabina Mitjavila, 
perquè en la resta encara no han acabat el planejament. Li donem 40 metres 
que és el que preveu el Pla General, i això ens ha de permetre en un futur fer 
compatibles el trànsit de cotxes i el del Trambaix. Al tenir més amplada 
tindrem al centre el Trambaix, dos i dos carrils de cotxes i després tindrem un 
continu de vianants, una vorera contínua de punta a punta que és la que no 
tenim ara i que pensem nosaltres que li donarà un caire més peatonal a la via. 
 
 Hem parlat d’un en un amb els propietaris. Hem donat tranquil·litat 
als que tenen dret a habitatge, i a la gent que té algun tipus d’activitat dient 
que estem treballant i que intentarem donar solucions. Hem donat alternatives 
urbanístiques a qui vol tenir un aprofitament urbanístic i, hi ha dos casos 
només que no els interessa, -ni Cornellà, probablement, ni el trambaix, ni la 
carretera- són dos locals de negoci, que, a més a més, tenen una trista 
experiència recent en la ciutat però que no estan disposats ni a parlar-ne. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, -com sempre-, en  
temes d’expropiació, no tinc cap inconvenient en votar a favor però amb el 
compromís que es negociï al màxim. Si hi ha alguns que des del principi, van 
a dir que no, doncs ho entenc. A mi, m’han començat a arribar algunes 
queixes i demano la màxima serietat en les negociacions. Pensem que allà hi 
ha habitatges de persones molt grans, i espero que no es creï un conflicte.  
 

 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 

 14.- Denegar l’aprovació inicial del Pla Parcial d’ordenació 
urbana sector Millars, promogut pel senyor Eduardo Roehrich Saporta, 
per ser contrari al planejament vigent. 
 
 DICTAMEN 
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 “Vist l'expedient del Pla Parcial d'ordenació urbana "Sector Millars", 
presentat per l'arquitecte senyor José Arenes Guix, en representació del 
senyor Eduardo Roehrich Saporta. 
 
  Vist el Decret de l’Alcaldia núm. 4009/97 de data 30-9-97, 
mitjançant es  resolc suspendre la tramitació del Pla Parcial  Millars en tant 
no estigui definit qui serà el traçat definitiu de la xarxa viària adjacent al 
"Sector Millars". 
 
  Vist l’acord Plenari de data 18 de desembre de 1997, mitjançant 
el qual s’acordava suspendre la tramitació del Pla Parcial d’ordenació urbana 
del Sector Millars per un termini de nou mesos, a comptar des de la data del 
primer acord de suspensió.  
 
                Vist l’acord del Ple de l'Ajuntament en data 24 de desembre de 
1998, acorda acceptar la petició feta pel senyor Santiago Puig de la Bellacasa i 
Vandellòs en representació del senyor Daniel Roehrich Moritz, d’ampliació del 
termini  de suspensió de la tramitació del mencionat Pla Parcial, fins 
l’aprovació definitiva de la Modificació Puntual del Pla General Metropolità de 
1976 al sector Quillet, Millars i Lindavista en tràmit, que possibiliti l’aprovació 
definitiva del projecte de la vialitat adjacent al sector. 
 
 Vista la resolució del Conseller de política Territorial i Obres 
Públiques de la Generalitat de Catalunya de data 15 de desembre de 1999, 
aprova definitivament la Modificació puntual del PGM-76 en el sector Quillet-
Millars i Lindavista i es publica en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya  en data 2 d’octubre  de 2000. 
 
 Vist l’informe de la Cap de Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data desembre de 2000 obrant el expedient, el 
qual posa de manifest que: “la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità-76 en el sector Quillet-Millars i Lindavista, per l'afectació de 
terrenys a sistema viari bàsic, definitivament aprovat,  implica que l'expedient 
de Pla Parcial Millars suspès no s'adapti al  planejament aprovat: ret viària 
bàsica,  zones verdes i superfície de la zona de desenvolupament urbà (clau 
19).” 
 
 Vist l’article 60 del Decret Legislatiu 1/90, de data 12 de juliol i  
22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del Règim Local, en la nova 
redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 d’abril, i els articles 
50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 8/87, de 15 d'abril, 
relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació Local, el 
President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, 
Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents  
 
     ACORDS  
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      Primer.- Denegar l’aprovació inicial del Pla Parcial d'ordenació 
urbana sector Millars, promogut pel senyor Eduardo Roehrich Saporta, per ser 
contrari al planejament vigent. 
 
 Segon.- Notificar el senyor Eduardo Roehrich Saporta el present 
acord pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo,  es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquest acord és conseqüència de l’aprovació dels 
Criteris Previs de Modificació del Pla General del Sector Millàs.  
 
 L’altre propietari –la família Roehrich-, havia plantejat un 
planejament privat que no satisfeia les expectatives de la ciutat respecte al 
sector. Hem arribat amb ells a pactar un conveni urbanístic per a 
desenvolupar el sector del qual ells són propietaris d’una part important. 
 
 Intervé  el Sr. Alcalde puntualitzant que són propietaris majoritaris, 
- desgraciadament per a nosaltres-.  
 
 Sí, continua manifestant el Sr. Morlanes, són els propietaris 
majoritaris, han acceptat que el sector financi el carrer que unirà Lindavista 
amb Almeda, i producte d’això, procedeix que s’arxivi l’expedient privat que 
havien tramitat ells, perquè hi ha acord en el que estem tramitant en aquest 
moment, i hi ha acord en les càrregues d’urbanització que era una de les coses 
que més ens preocupaven. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 15.- Aprovar la proposta d’acord contra la violència envers a les 
dones a l’àmbit familiar. 
 
 
 DICTAMEN 
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 “Atès que en data 21 de novembre 2000 el Consell Executiu de la 
Comissió de la Dona de Federació de Municipis de Catalunya va aprovar de 
forma unitària entre tots els municipis adscrits a la Federació, un manifest 
contra la Violència a les Dones en l’àmbit Familiar, acordant passar aquest a 
cada municipi per a la seva aprovació. 
 
 Atès que aquest Ajuntament ha aprovat diferents mocions respecte 
al fenomen de la violència contra les dones. 
 
 Vist el  manifest contra la Violència a les Dones i l’escrit de 
posicionament sobre la violència domestica contra les dones aprovat per  la 
Federació de Municipis de Catalunya, annex, 1 i 2 que s’acompanyen i dirigit a 
tots els municipis per que tinguin aquests la mateixa unitat de criteris envers 
l’actuació dels Ajuntaments sobre Maltractaments i Violència a les Dones, en 
l’àmbit familiar . 
 
 Atès que la creixent demanda social ha portat a la Generalitat de 
Catalunya a crear una Comissió de Treball sobre el tema on les diferents 
administracions hi siguin implicades, en virtut d’aquestes consideracions el 
President de la Comissió Informativa de l’Àrea de Serveis a la Persona, a 
proposta de la  Regidora-Delegada de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, 
vist el manifest de la Federació de Municipis de Catalunya, proposa al Ple de 
l’Ajuntament  l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.-  Que les polítiques d’atenció a les dones maltractades han 
d’anar necessàriament acompanyades per polítiques preventives i de foment 
d’un canvi de valors en els àmbits educacional i comunicatiu. 
 
 Segon.- Que cap política per atendre les dones víctimes de violència 
domestica i destinada a combatre la violència domestica contra les dones serà 
eficaç si no es compte amb els agents que ja han afrontat la qüestió fins ara, 
en especial, els ens locals i les associacions de dones. 
 
 Tercer.- Que cal una coordinació dels diferents àmbits i estaments 
implicats en el si de les institucions en la prevenció de la violència domestica i 
en atenció a les seves víctimes: mèdic, policial, assistencial i de promoció de 
les dones. 
 
 Quart.- Que cal una dotació de recursos adequada a la gravetat del 
fenomen de la violència domestica. Tot esforç serà estèril si la Generalitat de 
Catalunya no dona prioritat pressupostaria, creant un fons específic per 
aquesta qüestió. 
 
 Cinquè.-  Fer menció al Ple Municipal, cada vegada que es 
produeixi la mort d’una dona per maltractaments. 
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 Sisè.- Donar compte de l’aprovació d’aquest acord  al Instituto de la 
Mujer del Ministerio de Asuntos Sociales, Generalitat de Catalunya, Federació 
de Municipis de Catalunya, i l’Institut Català de la Dona” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de Serveis 
a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant, en primer lloc, que es tracta d’una proposta que vàrem 
discutir a la Comissió Informativa, i tots vam estar d’acord. 
 
 La part expositiva parla una miqueta de la situació en la que ens 
trobem una realitat social de violència domèstica envers les dones, i, la part 
dispositiva, més en concret, ens porta a aprovar fer menció al Ple Municipal 
cada vegada que es produeixi la mort d’una dona per maltractaments. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que espera que això 
realment serveixi per a alguna cosa, però considera que el mateix 
Departament de Serveis a la Persona entra en contradiccions quan en el 
Concurs de Còmics de Cornellà de l’any 2000, li dóna el premi al millor guió a 
un article que realment promociona tot el contrari. Jo m’he permès fer unes 
fotocòpies perquè si algú no se’n recorda, refrescar-li la memòria, perquè crec 
que algú de la Comissió, -suposo- hauria d’estar a la Comissió que va repartir 
els premis, i penso que se li va passar una miqueta. 
 
 Seguidament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que volia dir que està 
totalment d’acord amb la proposta, però també demano que la voluntat 
política sigui igual per totes les mocions, fins i tot en les inversions  i, sobretot, 
demana l’exigència per part de tots els grups polítics de què els acords que se 
signen en cas de maltractaments es compleixin, i quan algú no ho faci, se li 
reprovi. 
 
 En Cornellà hem signat uns protocols d’actuació contra els 
maltractaments, i  no es pot dir que funcioni al 100%. Esperem que es 
compleixi tot el que de veritat desitgem tots, perquè les Mocions són això, 
intencions, a mi m’agraden més els fets. I fets com aquests són els que 
s’hauria d’evitar. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que veu que això ve 
proposat per la Federació de Municipis de Catalunya, però, de fet, és com si 
l’haguéssim  proposat pràcticament des del Consell de la Dona de Cornellà, 
perquè, en principi, recull totes les actuacions per les quals estem treballant 
dins del Consell del Dona.  
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 Recordo que a l’última reunió que vàrem fer de la Comissió de 
maltractaments, després de la signatura del protocol en la qual es va revisar 
l’estat de com s’anaven implicant cada un dels agents que han d’intervenir, es 
va veure necessari seguir reforçant alguns punts que encara no estaven 
totalment coordinats. No obstant això per l’esforç de coordinació i de treball 
conjunt que s’està realitzant a Cornellà, -desconec si s’està fent en altres 
poblacions suposo que estan anys llum, quan venen a preguntar que estem 
fent dins del Consell sobre aquest tema,- podem, no solament donar aqueixa 
informació sinó demostrar amb exemples quin és el nivell de coordinació i de 
vertebració d’aquest tema i la importància que té per als sectors jurídics i 
sanitaris i de la pròpia Guàrdia Urbana, aquí a Cornellà. 
 
 Per tant, penso que els acords que es proposen són totalment 
raonables. Crec que hauríem de llegir-los, i també intentar aplicar-ho, i crec 
que, realment, en aquest tema, hem estat lluitant durant molts anys les dones 
del Consell de la Dona, i que hem arribat a un cert nivell satisfactori pel que fa 
al nostre comportament, i, pel que fa, fins i tot,  a la nostra expressió. 
   
 Avui sorprèn veure que ja molts de regidors i regidores utilitzem un 
llenguatge no sexista, que en pràcticament tots els escrits que fem també es va 
per aquesta línia, amb la qual cosa, crec que el to de vigilància i de 
manteniment de compromís amb tots els acords que hem anat prendre aquí 
ha estat suficient per part de tots, i crec que ens hauríem de felicitar, i 
realment, el que demana la Moció estem en total disposició per poder-ho fer. 
 
 Només el punt cinquè és diferent, que és el que demana que, cada 
vegada que es produeixi la mort d’una dona per maltractaments, es faci públic 
en el Ple. Només dir: “en aquest mes s’han produït tantes morts”, ja que, 
segurament, cada mes s’aniran produint i, per tant, s’haurà de seguir fent-ho 
fins que això desaparegui. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que entén que de les intervencions estan tots d’acord amb la 
proposta. No toca, afegeix, parlar del còmic, és a dir, cadascú escriu els còmics 
que li dóna la gana, igual que a la televisió passen pel·lícules que hi ha 
violència, i estem en contra de què matin a les dones els nens, i es veu a la 
televisió com els maten. Si el còmic l’hagués fet algun que estem aquí, però és 
responsabilitat de l’autor i està premiat per un  jurat en el que hi ha un 
membre de l’Ajuntament –si no m’equivoco- però la resta són professionals –
com sabeu- de la revista “el Jueves”, de professionals, a més, de reconegut 
prestigi del sector. 
 
  Es pot apel·lar al bon gust, però el que no pots és posar limitacions 
a la creació, sinó, determinades, novel·les, que són premis literaris importants, 
no ho serien, tampoc, ara.  
 
 
 VOTACIÓ 
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 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 

MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 16.- Proposar a l’Empresa de Desenvolupament Urbà de 
Cornellà (EMDUCSA), la modificació del seu objecte social. 
 
 DICTAMEN 
 
  
 “Vist l’informe número 23/2000, emès per la Secretària General 
d’aquest Ajuntament el dia 18 de juliol, en el qual, al tractar de l’execució de 
la urbanització del Polígon 2 del Subsector Ribera-Serrallo d’aquesta Ciutat, es 
posa de manifest que aquest Ajuntament, a l’adoptar l’acord plenari de 29 de 
setembre de 1986 de constitució de l’Empresa de Desenvolupament Urbà de 
Cornellà, S.A. (EMDUCSA), posteriorment reparat i ratificat mitjançant acords 
plenaris de 26 de gener, 16 de febrer i 14 d’abril de 1987, tot i que estava 
constituint una societat anònima amb la intenció d’executar els Plans 
d’Ordenació municipal, i, per tant, amb la intenció d’exercir un servei públic, 
en canvi, al configurar el seu objecte social, no va deixar clar si les activitats 
que integraven aquest es circumscrivien als solars i terrenys adquirits per la 
pròpia societat o a l’activitat purament urbanitzadora pública municipal, 
especialment tenint en compte que la societat es va configurar com a un 
instrument d’exercici d’activitats econòmiques. 
 
 Atès que en l’esmentat informe s’arriba a la conclusió que 
EMDUCSA és una societat de gestió urbanística que pot exercir activitats 
purament econòmiques relacionades amb l’execució del planejament, gestió i 
promoció urbanística en aquesta ciutat i activitats de servei públic relatives a 
l’execució dels plans d’ordenació municipal i es recomana que, per motius de 
seguretat jurídica, es doni nova redacció als seu objecte social, de manera que, 
sense ampliar les seves activitats, es perfeccioni la seva redacció. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Proposar a la Junta General de l’Empresa de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, S.A. (EMDUCSA), la modificació de 
l’article 2 dels seus Estatuts socials, relatiu a l’objecte social, amb l’objecte de 
clarificar, mitjançant la perfecció de la seva redacció, les activitats que 
l’esmentada societat realitza amb caràcter d’exercici d’activitats econòmiques 
respecte de les activitats que aquesta realitza com a activitat de prestació de 
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serveis públics, quedant la redacció de l’esmentat precepte en els termes 
següents: 
 
“Article dos.- Objecte social: 
 
Constitueix l’objecte de la societat, la realització de les finalitats següents: 
 
A) Activitats de prestació de serveis públics: 
 

1.- La realització d’estudis urbanístics, incloent en ells la redacció de plans 
d’ordenació, instruments de gestió urbanística i projectes 
d’urbanització i la iniciativa per a la seva tramitació i aprovació. 

 
2.- L’activitat urbanitzadora, que pot abastar a la promoció de la 

preparació del sòl i renovació o remodelació urbana, com a la 
realització d’obres d’infrastructura  urbana i dotació de serveis i a les 
obres d’urbanització necessàries  per a l’execució dels plans 
d’ordenació, incloses les obres d’execució dels sistemes generals locals 
previstos pel planejament. 

 
3.- La gestió i explotació d’obres i serveis resultants de la urbanització, en 

cas d’obtenir la concessió corresponent, conforme a les normes 
aplicables en cada cas. 

 
4.- L’assumpció de la realització dels serveis especialitzats que 

l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat li encarregui, en especial en tot 
el relacionat directament amb la circulació vial de Cornellà, complint 
prèviament els requisits legals exigits en cada cas. 

 
5.- La construcció i gestió d’aparcaments municipals en els casos en que 

obtingui la concessió demanial corresponent sobre els béns 
municipals afectats. 

 
 
B)  Exercici d’activitats econòmiques: 
 

1.- La compra venda de solars i terrenys, urbans o urbanitzables, i de tot 
tipus d’immobles. 

 
2.- La promoció i venda d’habitatges, tant de renda lliure com d’algun 

tipus de protecció oficial. 
 
3.- La promoció i venda de locals comercials i aparcaments privats. 

 
4.- La construcció de tot tipus d’edificis, així com la seva explotació directa 

o indirecta. 
 

5.- La realització del planejament necessari per a la consecució de les 
finalitats incloses en aquest apartat. 
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 Segon.- Comunicar aquest acord a l’Empresa de Desenvolupament 
Urbà de Cornellà, S.A., (EMDUCSA), als efectes legals oportuns.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que es proposa la modificació dels Estatuts 
i després l’empresa acordarà modificar els estatuts. Això és a fi i efecte de 
clarificar més el seu objecte social, i és que atenen a què Emducsa és una 
societat de gestió urbanística, que pot exercir activitats purament 
econòmiques relacionades amb l’execució del planejament, com quan porta 
aquí un Pla Parcial o quan fa habitatges, -els habitatges que fem els fa la 
societat però és com si els fes una empresa privada-, però, a la vegada, també 
fa tot allò que està relacionat amb l’execució del planejament, gestió i 
promoció urbanística en aquesta ciutat i activitats de servei públic relatives a 
l’execució dels plans d’ordenació municipal. Per això es recomana que, per 
motius de seguretat jurídica, es doni nova redacció al objecte social, de 
manera que es perfeccioni la seva redacció. Es delimiten més clarament les 
activitats en les quals l’empresa actua com de prestació de serveis públics, i 
les que actua una mica en l’exercici de les activitats econòmiques.  
 
  Pels quals als primers serien la realització d’estudis urbanístics, 
també l’activitat urbanitzadora, tercer, la gestió i explotació d’obres i serveis 
resultants de la urbanització, quart, l’assumpció de la realització dels serveis 
especialitzats que l’Ajuntament li encarregui, -com li hem encarregat en més 
d’una ocasió la realització de determinats plans-, la construcció i gestió  
d’aparcaments, i pel que fa a l’exercici d’activitats econòmiques serien la 
compra i venda de terrenys, la promoció i venda d’habitatges, la promoció i 
venda de locals i aparcaments, i la construcció de tot tipus d’edificis, així com 
la seva explotació, i, la realització del planejament necessari per a la 
consecució de les finalitats, planejament que, -com sabeu- encara que ho faci 
Emducsa, ho aprova l’Ajuntament i, en el seu cas, la Generalitat. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que vol fer una 
pregunta:  antigament, quan feia un planejament, una reparcel·lació, ho feia 
sempre en nom de l’Ajuntament o de quina manera?. Contestant el Sr. Alcalde 
que, en alguns casos, ho ha fet per encàrrec de l’Ajuntament, per exemple, el 
Sector Alps, en altres casos, l’empresa actua perquè l’Ajuntament que és el 
propietari se’l encomana, però ho fa també en alguns casos com a propietària 
de terrenys, i, conjuntament amb la resta de propietaris. 
 
 Ho dic, continua manifestant la Sra. Espinosa, perquè al carrer 
Salvador Dalí cantonada Pau Picasso, hi ha unes obres en les quals sembla 
ser han entrat en conflicte els dos propietaris, i, pel que em va comentar un 
d’ells hauria estat responsabilitat d’Emducsa que va fer malament el 
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repartiment de terrenys, -no sé si m’explico correctament en termes 
urbanístics- i, hi ha un propietari que s’ha ficat en els terrenys d’un altre. 
Ambdós han construït, almenys un sí i com sembla que hi ha problemes per 
això preguntava si Emducsa és la que ha fet el repartiment del terreny. 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde per explicar que Emducsa no 
reparteix terrenys, de cap de les maneres.  Allò que sí pot fer són propostes i 
quan es fan els projectes qui els aprova és el Ple i, posteriorment la 
Generalitat, o sigui ells fan de “consulting”. No són una administració que 
prengui decisions o resolucions, ells elaboren planejament i qui ho som 
nosaltres, el Ple de l’Ajuntament, i la Generalitat.  
 
 Pot haver errors en l’elaboració, però les atribucions de la resolució 
respecte en matèria de planejament, de les juntes de compensació o de 
cooperació són de l’Ajuntament i de la Generalitat, no de l’empresa.      
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
  
 17.- Designar com a President del Consell General del Consorci 
per a la Promoció i Dinamització  del Comerç a Cornellà, al Tinent 
d’Alcalde d’Interior, Comerç i Comunicació, senyor Antonio Balmón 
Arévalo. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “L’Ajuntament Ple, en la sessió celebrada el dia 27 de juliol 
d’enguany va aprovar la constitució del Consorci per a la Promoció i 
Dinamització del Comerç a Cornellà, així com inicialment els seus Estatuts. 
 
 L’edicte relatiu a l’aprovació inicial va ser publicat en el Butlletí 
Oficial de la Província, i en el Diari Oficial de la Generalitat, sense que durant 
el període d’informació pública s’hagi presentat cap reclamació ni 
suggeriment, restant  elevat a definitiu. 
 
 El text dels Estatuts del Consorci han estat publicats íntegrament 
durant quinze dies als efectes de la seva entrada en vigor. Transcorregut el 
termini indicat, i  d’acord amb el que preveu el seu article 9, l’Ajuntament ha 
de procedir  a designar al president o la  presidenta del Consell General. 
Aquest òrgan del Consorci està integrat pels membres nomenats per les 
entitats consorciades, corresponent el càrrec de president o presidenta a un 
d’ells.  
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 Els nou vocals de l’Ajuntament que formen part del Consell, van ser 
designats per l’acord plenari adoptat el 27 de juliol de 2000 a que s’ha fet 
referència anteriorment entre els quals hi ha  el Tinent d’Alcalde de Règim 
Interior i Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia-Presidència proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Designar com a president del Consell General del Consorci 
per a la Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà, al Tinent d’Alcalde 
d’Interior, Comerç i Comunicació, senyor Antonio Balmón Arévalo. 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord al regidor indicat, pel seu 
coneixement i efectes, així com a les entitats consorciades.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que és un acord obvi després de la posada 
en marxa del Consorci. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 

 
 1.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc, pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que sap que, segons el 
Reglament, els precs i les preguntes no generen debat, però desconeix si els 
precs que vam fer nosaltres han estat acomplerts o no, perquè no n’hem rebut 
resposta.  
 
 He de dir, afegeix, que un dels precs o preguntes, l’adreçada al 
Tinent, d’Alcalde Sr. Salabert, la qüestió era que l’havíem de trametre per 
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escrit, i  parcialment va ser resposta a la reunió del Consell d’Administració de 
Precsa i,  vam quedar que m’ho faria arribar.  
 
 Pel que fa al prec que vam fer demanant que l’Alcalde rebés a 
l’Associació de Pares i Mares de l’Escola de Música, desconeixem si ha estat el 
prec ben rebut o no.  
 
 I respecte a l’altre prec que vam fer sol·licitant que s’adreces a la 
comunitat escolar el resultat de l’entrevista que va mantenir l’Alcalde, en la 
qual traslladava a la Consellera d’Ensenyament el contingut de la Moció, 
també desconeixem si s’ha fet o no s’ha fet. 
 
 Respecte als precs d’aquest mes,  n’hi ha un, que ja li vam passar al 
Tinent d’Alcalde de Via Pública, a la Comissió Informativa, que la va rebre bé, 
però no repeteixo perquè nosaltres tenim interès en què surti en acta i diu 
així:  
 
 “El contingut del prec ja va ser transmès al Tinent d'alcalde de Via 
Pública en la darrera reunió de la Comissió Informativa i he de dir que en va 
prendre nota. El motiu de repetir-lo en aquesta instància respon a motius 
formals del nostre interès ja que considerem que és bo que resti reflectit en 
l'acta de la Sessió Plenària. 
 
 En un indret de Sant Ildefons (mercat) el pagament de la zona blava 
abasta de dilluns a dijous de 9 a 14 hores i el divendres de 9 a 14 i de 16 a 20 
hores, essent l'horari dels dissabtes de 9 a 14 hores. 
 
 Contràriament en d'altres zones de la ciutat, com ara al barri 
Centre el pagament abasta de 9 a 14 hores i de 16 a 20 hores, essent l'horari 
del dissabte de 9 a 14 hores. 
 
 Considerem que deu haver-hi raons fonamentades que expliquen 
aquesta diferència, susceptible d'ésser interpretada com un greuge pels 
ciutadans d'altres barris, raó per la qual preguem que se'ns faci coneixedors 
de quines són les raons que justifiquen la diferència, a fi que puguem 
contemplar la possibilitat que aquestes circumstàncies siguin compartides 
pels espais que tenen un altre tractament tarifari i puguem actuar de manera 
correctora si s'escau.” 
 
 Després, hi ha un altre prec sobre el pont de vianants sobre la via 
del ferrocarril RENFE, i diu així: 
 
 “Uns veïns ens han fet coneixedors de la seva preocupació sobre 
l'estat del pont per a vianants que creua la via del ferrocarril de la Renfe al 
carrer Joan Maragall. Ells creuen observar-hi un progressiu panxejament i ens 
van fer notar que un dels pilars (el que dóna al carrer Joan Maragall) presenta 
una esberla (confessen els veïns que cada vegada és més gran). 
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 Al marge del major o menor rigor tècnic d'observació, preguem que 
un tècnic s'hi desplaci i n'elevi un informe. La naturalesa de l'element a què 
fem referència ho exigeix.” 
 
 I finalment, hi ha una pregunta que diu: 
   
 “En la revista Cornellà Informa a la pàgina 14 apareix una nota 
acompanyada de fotografia en què apareixen els regidors portaveus del Grup 
Socialista i d'Iniciativa per Catalunya conjuntament amb l'alcalde de la ciutat. 
El contingut de l'article fa referència, sota el titular "PSC i IC fan una bona 
valoració de 18 mesos de govern conjunt", a les realitzacions assolides pel 
govern de la ciutat en el període comprès entre la constitució de l'Ajuntament i 
aquest final d'any.  
 
 Entenent que el Grup Municipal d'ERC també forma part del 
Consistori i que desenvolupa la mateixa  legítima responsabilitat que duen a 
terme els dos Grups Municipals abans esmentats des del pla de l'oposició 
política, volem preguntar-li si està disposat a reconèixer-nos el dret a poder 
ocupar en el pròxim mes un espai incorporant-hi també el suport fotogràfic  
en què, sota el títol "ERC fa una bona valoració de 18 mesos d'oposició",  els 
responsables de la revista puguin ressenyar-ne el contingut.” 
 
 Seguidament intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que un prec és una petició,  i quan se suggereix que algú faci una 
reunió, això és una petició, una altra cosa és una pregunta, i una pregunta ha 
de tenir resposta. 
 
 Pren la paraula el Sr. Tardà per manifestar que el Reglament 
Orgànic diu que precs i preguntes són marginals de resposta. 
 
 Respon el Sr. Alcalde, que la resposta  a un prec pot ser: “ja ho 
estudiarem”, aquesta és una resposta, però a una pregunta no. A la pregunta 
sobre el pont de la Renfe direm, tenim coses a dir perquè al respecte hem fet, 
no solament gestions amb Renfe sinó bastants més coses, però a això 
donarem resposta. 
  
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les nou hores i cinquanta minuts, de la 
qual s’estenc la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, junta-
ment amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 


